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Cloud Time
מוסף מיוחד על טכנולוגיות ענן  ■

 הבשורה של 
אורקל: ענן ישראלי – 

 ברמת האבטחה 
הגבוהה ביותר

שיפור ביצועים, הגנה על מידע 
רגיש והפרדה מוחלטת בין 

המשתמשים בענן – אלה הם כמה 
מהיתרונות שיציע הענן של אורקל 

לחברות ולארגונים בישראל, כבר 
בחודשים הקרובים )עמ' 5(

 המגמה של 2020: מעבר 
 לענן היברידי, שמאפשר גמישות, 

פשטות ובקרת עלויות

 איך משלבים את התשתיות 
 הפיזיות עם האחסון בענן מבלי 

לפגוע במהירות וביעילות?

 לעבור לענן – ולחסוך כסף: 
טכנולוגיות חדשניות מבצעות 

 אופטימיזציה לעלויות 
השימוש בענן
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ניהול והפקה: 
 www.paprikapro.com חברת פפריקה

עורכת: חוה טרטנר

עיצוב: נעה כהן

מנהלת הפקה: ענבל פלג 052-3232130

מכירות: קרן כהן

 זכויות היוצרים על התצלומים 
 המופיעים בעיתון שייכות למפרסמים 

 depositphotos.com ולאתר

גילוי נאות: 
המוסף הינו בהפקת חברת פפריקה הפקות 
בשיתוף עם המחלקה המסחרית של כלכליסט, 
מערכת עיתון כלכליסט ו/או חברת פפריקה אינן 
אחראיות לתוכן המודעות וכן מבקשות להבהיר 
כי המוסף הינו פרסומי ואין לראות במאמרים 
ו/או במודעות משום המלצה מכל סוג שהוא.

Spicy Marketing Relations

ללא מגע: הפתרון של רפיד 
אימג' לניהול מרפאות בעידן 

הקורונה

הענן החסכן: פילאוס קלאוד 
יודעת לאן הולך הכסף שלכם – 

ואיך תוכלו להתייעל

הענקית הגיעה: כל הסיבות 
להחלטה של אורקל לבנות את 

הענן החדש שלה בישראל

בין פרטי לציבורי: כך משלבת 
נוטניקס את היתרונות שבסביבות 

הענן השונות

המשרד החדש: הפתרונות של 
קווסט למעבר חלק וקל למוצרי 

אופיס 365

הרכישה המסקרנת: קומוולט, 
העוסקת בניהול נתונים, מתרחבת 

גם לאחסון מוגדר תוכנה
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ריבוי משימות: יבמ עוזרת לכם לנווט 
את הפעילות בענן ביעילות ובבטיחות

 טרנספורמציה דיגיטלית: 
TeraSky מביאה לשוק את 
טכנולוגיות המידע החדשות

 שואפים גבוה: חטיבת הענן 
 של DnA-IT עוזרת ללקוחות 

לצמוח מהר יותר

ברוח הזמן: הפתרונות של סלע גרופ 
מבטיחים גמישות מרבית לעסקים

דל מציגה: מערכת האחסון 
המושלמת לעידן הדיגיטלי

 טלוויזיה בענן: וודפון בונה 
טלוויזיה בענן באמצעות סינמדיה 

הענן מוגן: טרנד מיקרו מספקת 
פלטפורמת אבטחה מתקדמת בענן

 ‹ Cloud Time ‹ תוכן העניינים

המובילה   ,)McAfee( חברת מקאפי 
באבטחת מידע ממכשירי הקצה ועד 
לענן, פרסמה דו"ח הממחיש את הקשר 
הסייבר  מתקפות  במספר  עלייה  בין 
בתקופת  ענן  בשירותי  הממוקדות 
הקורונה, להתגברות השימוש בשירותי ענן 
ובמכשירים בלתי-מנוהלים על ידי עובדים 

המתחברים מרחוק לרשת הארגונית.
ניתוח  על  מבוסס  המקיף  הדו"ח 
נתונים אנונימיים שנאספו מ-30 מיליון 
הסייבר  הגנת  משתמשים בפתרון 
MVISION Cloud ברחבי העולם, בין 

החודשים ינואר לאפריל 2020. 
לפי הדו"ח, בינואר-אפריל חלה עלייה 

 .COVID-19 חברת אורקל עוסקת באופן פעיל במאבק המתמשך בנגיף
החברה פיתחה במהירות ופרסה סדרה של יישומי ענן, שאוספים את הנתונים 
הדרושים לרופאים ולחוקרים על מנת שיוכלו לענות על שאלה קריטית אחת: 

אילו תרופות יעילות בטיפול בנגיף או במניעת ההידבקות ממנו?
פתרון Oracle Cloud משמש כיום להרצת מחקרים קליניים הבודקים את 
 .COVID-19 הבטיחות והיעילות של עשרות תרופות וחיסונים שונים נגד
הניסויים משתרעים על פני מדינות רבות ומאות אתרים של מוסדות מחקר. 
מערכת הענן המעודכנת  ביותר של אורקל, Clinical One, מאפשרת למוסדות 

המחקר להתניע ניסוי קליני בתוך שבועיים בלבד – מהר מתמיד.
בנוסף, אורקל פיתחה ותרמה לממשלת ארה"ב מערכת לומדת רפואית 
למאבק ב-COVID-19, המאפשרת לרופאים ומטופלים לתעד את היעילות 
 Oracle Therapeutic של טיפולים תרופתיים מבטיחים נגד הנגיף. מערכת
Learning System מאפשרת לרופא לתעד את ההתקדמות היומית של 
המטופל, תוך איסוף נתוני אמת ממטופלים, מה המינון האופטימלי לתרופות, 

ובאיזה שלב של התקדמות המחלה יש לקחת אותן. 

מערכות אורקל מסייעות במאבק 
COVID-19 בנגיף

של 50% בשימוש ארגונים בשירותי ענן; 
השימוש בשירותי ענן לעבודה משותפת 
 WebEx, Zoom, Microsoft מרחוק - כגון
 ;600% בעד  זינק   -  Slack-ו  Teams
ומספר האיומים החיצוניים על חשבונות 

ענן גדל ב-630% באותה תקופה.
בנוסף, הדו"ח מראה כי בינואר-אפריל 
הוכפל השימוש של עובדים במכשירים 
בלתי-מנוהלים - כגון לפטופ פרטי או 
מחשב ביתי שאינו מוגן על ידי הארגון 
- דבר שהוסיף עוד שכבת סיכון עבור 
אנשי האבטחה שאחראים על הגנת 

הנתונים בענן.
על פי מקאפי, ממצאי הדו"ח מדגישים 

את הצורך במודלים חדשים שיתמכו 
בדרישות האבטחה של ארגונים בסביבת 
העבודה מרחוק, שצפויה להימשך גם 
בעתיד. ארגונים צריכים לבחון את מערך 
האבטחה שלהם כדי להיערך להגנה מפני 

השתלטות על חשבונות ואובדן נתונים. 
גישה של Cloud-first ותפיסת אבטחה 
שממוקדת בענן תסייע לתמוך בצורכי 
האבטחה של ארגונים ולהילחם באיומים 

של העולם החדש.

דו"ח של חברת אבטחת המידע והסייבר 
McAfee: התקפות על חשבונות ענן גדלו 

ב-630% בחודשי הקורונה
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ישראל  הקורונה,  שאחרי  בימים 
נערכת להתנעה מחודשת של הפעילות 
במשק – כאשר בכל ענף של פעילות 
קיימות מגבלות שונות, שנועדו לשמור 
על בטיחות הלקוחות והעובדים. אחד 
הסקטורים שבהם ההנחיות החדשות 
משמעותיות במיוחד הוא של המרכזים 
הרפואיים והמרפאות, שנדרשים לערוך 
שינויים משמעותיים בתהליכי העבודה. 
בין השאר, יש לצמצם ככל האפשר את 
המגע בין המטופלים לבין אנשי צוות 
במרפאה, בין אם מדובר ברופאים או 
בעובדי מנהלה. הכפפות החד-פעמיות 
מתחלפות במגע עם כל כרטיס אשראי 

בנפרד של כל לקוח, או כל מסמך/ צילום שמועבר 
על ידו, התורים מתרווחים כדי שמטופלים לא ייפגשו 
בחדר המתנה, המטופלים נדרשים לחתום על הצהרת 

בריאות - קורונה ועוד. 
בקרב המרפאות עולות דרישות חדשות להתמודדות עם 
המגבלות, ובהן אפשרות לשלב פגישות זום, שילוב עבודה 
מהבית, הימנעות מהחלפת טפסים וניירת בין הצוות 
למטופל )מרפאה ללא נייר, Paperless( והצהרות בריאות 
שימולאו מרחוק טרום הגעה למרפאה, ייחתמו ויתועדו 
בתיק המטופל. בנוסף, ההאטה הכלכלית המורגשת 
במשק כולו מביאה מרפאות לבדוק כיצד באפשרותן 
לייעל את תהליך העבודה, ולחסוך בעלויות של החזקת 

 .DBA שרתים ושירותי
יפעת עומר, מנכ"לית בית התוכנה רפיד אימג', הפועל 
זה 20 שנה ומחזיק בנתח של 70% בסקטור התוכנות 
לניהול מרפאות פרטיות ומרכזים רפואיים, מסבירה כי 
"המגמה של שילוב עבודה מרחוק נכנסה באופן חד 
לסקטור שירותי הבריאות. מרפאה שלא תדע להשתלב 
במגמה עלולה להיות בבעיה בגל השני, שייתכן שיגיע.
"תוכנות לניהול מרפאות נדרשות כיום לספק מענה 
לתרבות העבודה החדשה - ובראש ובראשונה, אפשרות 
הגישה מכל מקום. אנשי הצוות והמטופלים לא צריכים 
להיות במרפאה כדי לשלוח ולמלא מרשם, טופס הסכמה 
או שאלון בריאות. הרופא יכול לדבר עם הלקוח מהבית, 
ולבקש ממנו למלא מראש טופס הצהרה שאינו חולה 
בקורונה – כפי שדורשות ההנחיות. הלקוח קורא וחותם 

מרחוק, והטופס נשמר בתיק שלו עוד 
לפני שהגיע בכלל למרפאה".

מרפאה ללא נייר – לשמירה על 
היגיינה ואיכות הסביבה 

עוד מדגישה עומר כי ההיגיינה נמצאת 
במרכז השיח. "נושא ניהול המרפאה ללא 
נייר, Paperless, קיים כבר כמה שנים. 
במקור כדי לשמור על איכות הסביבה - 
אך בימים אלה, כשרוצים לצמצם מגע 
בין המטופל לצוות המנהלה, מרשמים 
גם  כמו  בדוא"ל,  נשלחים  רפואיים 
חשבוניות, קבלות, הצעות מחיר, תוכניות 
טיפול ועוד. כך, מונעים העברת מסמכים 

מיד ליד – ומעלים את רמת ההיגיינה במרפאה".
בנוסף, גם הסליקה יכולה להתבצע ללא מגע: אפשר 

לסלוק כרטיס אשראי באמצעות מסוף לסליקה 
עצמית על ידי המטופל, בדומה לחנויות בחו"ל. 
זאת, במקום שאנשי הצוות המטפלים בתשלום 
יידרשו להחליף עשרות כפפות חד-פעמיות בין 
כרטיס אשראי אחד לשני של מטופלי המרפאה. 

כך, מצמצמים בעלויות ובנזק הסביבתי.
עומר מספרת כי דרישה חדשה שעלתה בקרב 
המרפאות בימי הקורונה היא קיום פגישות זום 
– גם לצרכים רפואיים. "זום חדר גם לסקטור 
הרפואי - מרפאות התחילו לשלב פגישות זום 
לייעוץ או ביקורת", מתארת עומר. "לכן, נדרש 
כי מערכת הענן תתממשק לזום, כך שיתאפשר 
לתעד כל פגישת זום עם מטופל, וההקלטה 
תישמר כתיעוד בתיק המטופל; בדיוק כמו 

בפגישה פנים אל פנים".

הלקוחות יכולים לקבוע תור בעצמם

בעקבות ההאטה הכלכלית שהביא עמו משבר הקורונה, 
אך לא רק, המרפאות מחפשות נתיבי התייעלות - למשל 
בתיאום תורים לטיפולים. "ישנם טיפולים שנדרשים 
בתיאום תור על ידי הרופא או המזכירה, אך קיימים 
גם טיפולים שהלקוח יכול לתאם בעצמו - כמו פגישת 
ייעוץ במרפאות אסתטיקה או טיפול עזרה ראשונה 

במרפאות שיניים. 

"התייעלות היא לתת ללקוח לתאם לעצמו את התור 
ולאפשר לשלם עליו באשראי מראש. זהו אמצעי מצוין 

להפחתת תורי סרק וביטולי תורים".

5 דגשים לבחירת תוכנה - 
שתיתן מענה לצרכים של היום וגם של מחר

לא כל יום בוחרים תוכנה. הבחירה צריכה לכסות את 
צרכי המרפאה הנוכחיים, ולהיות ערוכה לצרכים של מחר. 
לדברי עומר, יש מספר נקודות לאור מסקנות הקורונה, 

שחשוב לקחת בחשבון: 

עבודה מרחוק - מיקום בענן – כיום כבר ברור לכולם 
שהאפשרות לעבוד מהבית היא קריטית. אמנם לא ברור 
מתי יגיע הגל הבא של הקורונה, אבל חייבים להיערך 
לקראתו. בנוסף, שילוב צ'ט פנימי בתוך התוכנה לסנכרון 

הצוות יגדיל את יעילות העבודה מרחוק. 

מגוון טפסים דיגיטליים - למילוי וחתימת לקוח ללא 
נייר. חשובה האפשרות לשנות ולהתאים את הטופס בכל 

מרפאה ומרפאה, ללא תלות בבית התוכנה.  

ויותר מרפאות  יותר  מודול למעקב אחרי לידים - 
ובמדיה  החברתיות  ברשתות  בפרסום  משתמשות 
הדיגיטלית. הלידים עולים למרפאה הרבה כסף, וכדי 
למקסם את יעילותם ולאפשר מעקב יעיל והקמת 
משימות, נדרש מודול יעיל למעקב אחרי הלידים. גם 

כאן, כדאי לאפשר לנציגי המכירות לעבוד מרחוק. 

"דשבורד" ניהולי - ביום שאחרי הקורונה, ההנהלה 
מרחוק תרצה לשמור על פיקוח ממבט על. נדרש תקציר 
מנהלים למצב היומי או החודשי גם כשהרופא בכנס 

רופאים בפריז. 

מודול פיננסי להתחשבנות – הן מול לקוחות, למשל 
בחשבוניות וקבלות; והן התחשבנות פנימית – לחישוב 
שכר רופאים )כחלק מתוכניות טיפול( יועצים ונציגי 

מכירות )עמלות( או צוות מנהלה )ניהול נוכחות(.

● ● ●

צוות קבוצת רפיד אימג'

 משבר הקורונה הביא עימו שינויים רבים, ביניהם הנחיות קפדניות 
להימנעות ממגע פיזי – המהוות אתגר ייחודי למרפאות ומרכזים רפואיים. 

בית התוכנה הוותיק רפיד אימג' מציע פתרון ניהול בענן, המסייע לצמצם את 
המגע הפיזי בין המטופלים לאנשי הצוות, כולל ביצוע ותיעוד פגישות בזום, 

בקרה ניהולית מרחוק, ומילוי שאלוני בריאות עם חתימת הלקוח מרחוק

יפעת עומר, מנכ"לית בית 
התוכנה רפיד אימג'
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 ניהול מרפאות בענן: 
 מייעלים את העבודה בימים 
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לסיכום, אומרת עומר, "הקורונה שינתה את כל התרבות 
שלנו, ובתוך כך גם את תרבות העבודה שעוברת שינויים 
משמעותיים. כבית תוכנה המחובר לצרכים ולרצונות 
של הלקוחות, זיהינו את המגמה הזו בזמן, חידדנו את 
המודולים ונערכנו כדי לאפשר למרפאות לעבוד בצורה 

הטובה ביותר, בימי הקורונה וגם לאחריהם". 

SAP רפיד אימג'- שותף עסקי של
לפרטים נוספים:

bit.ly/rapidimage ● 072-3263987 
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Cloud Time › 04 ‹ קלאוד בילינג | חיסכון חכם

השנים האחרונות מתאפיינות 
במעבר מסיבי של עסקים מכל 
הסוגים והגדלים לשימוש בענן. 
שמאפשר  הגמישות  עם  יחד 
ניתן  כאשר   – הזה  המעבר 
להרחיב או לצמצם את השימוש 
בשרתים בהתאם לצורך – עלו גם 
אתגרים חדשים, ובראשם המעקב 
אחרי אופן השימוש בענן, ואחרי 
פילאוס, סטארטאפ  ההוצאות. 
ידי  ב-2019 על  ישראלי שהוקם 
רוני קרפ וגבריאל גולדמן, רותם 
טכנולוגיות חדשניות של למידת 
אופטימיזציה  לבצע  כדי  מכונה 
לעלויות השימוש בענן – ולאפשר 
לחסוך  וגם  להתייעל  לעסקים 

סכומים ניכרים.
"עבור רוב החברות, התשלומים על 
השימוש בענן הם ההוצאה השנייה 
הגדולה ביותר, אחרי משכורות", 
אומר רוני קרפ, מנכ"ל פילאוס. "גם 

בשגרה וגם בתקופה האחרונה, שמתאפיינת בירידה חדה 
בהכנסות של עסקים רבים, החברות חושבות פעמיים 
על כל הוצאה ובודקות איפה אפשר לחסוך. אם פעם 
חברות חשבו רק על צמיחה, עכשיו הן מנסות להסתדר 
בתקציב הקיים – ועבור חברות מסוימות, חיסכון בעלויות 
הענן עשוי להיות ההבדל בין המשך פעילות, לבין קריסה". 

"לגלות לאן הולך כל דולר"

פילאוס מתחברת לחשבונות  המערכת של 
של הלקוחות בענן, ומנטרת באופן שוטף את 
השימוש שהם עושים בו. לדברי קרפ, "ברובד 
הראשון, המערכת מגלה לאן כל דולר הולך, על מה 
מוציאים את הכסף וכמה כל פרויקט של החברה 
עולה. כך, הלקוח יכול לייצר לעצמו דו"חות ולעקוב 

מקרוב אחרי ההוצאות שלו.
ברובד השני, המערכת מספקת עשרות סוגים 
של המלצות, החל מהמלצות טריוויאליות, כמו 
למשל הצעה לסגור שרתים מיותרים או מסדי 
נתונים שלא ניגשים אליהם, והמשך בהמלצה 
על סוג שונה של דיסק, שיתאים יותר לשימוש 
שהלקוח עושה בפועל ויחסוך עבורו סכומי כסף 
משמעותיים, ועוד המלצות רבות. בנוסף, לכל 
המלצה מצורף ההסבר לביצועה באופן פשוט וקל.

 "בשונה ממערכות אחרות, המערכת של פילאוס 
מתאים  מה  ומבינה  המשתמש  את  לומדת 

ההמלצה המקובלת היא לכבות אותם; אך ייתכן שהיא 
זקוקה להם כגיבוי לשרתים אחרים, ומוכנה לשלם את 
העלות על הזמן שהם לא בשימוש. אם המערכת מציעה 
למשתמש את ההמלצה הזו והוא דוחה אותה, המערכת 
לומדת את הסיבה לדחייה – כדי להימנע מהצגת המלצות 
שאינן רלוונטיות ללקוח הספציפי. מנגד, אם יש המלצות 

שהמשתמש כן מיישם, נקפיד להציג לו אותן. 
"אנחנו משתמשים בלמידת מכונה כדי לבנות פרופיילינג 
לכל משתמש, כך שמצד אחד, אנחנו יכולים לספק סוגים 
רבים של המלצות חיסכון, שלא קיימות במוצרים אחרים 
בשוק; אך מצד אחר, אנחנו מוודאים שההמלצות יהיו 

רלוונטיות עבור המשתמשים.
"הרובד השלישי הוא ביכולת שלנו לעקוב אחרי כל 
ההוצאות, כך שברגע שהמערכת מזהה קפיצה או הוצאה 
חריגה – היא מתריעה על כך באופן מיידי ללקוח על 
מנת ליידע אותו בהוצאה הלא צפויה ולאפשר לו להבין 

מהיכן היא נובעת, כך שיוכל לפעול בהתאם".

Resellers-התאמה גם ל

החברות המרכזיות הפועלות בתחום הענן הן אמזון, 
מיקרוסופט וגוגל, ופילאוס תומכת בשלושתן, בדגש 
על אמזון ומיקרוסופט. השירות מתאים הן לצרכני קצה, 
 ,Resellers-הפועלים ישירות מול ספקי הענן, והן ל
וזקוקים למערכת  המשווקים שירותי ענן ללקוחות 
שתסייע להם לנהל את שימוש הלקוחות בענן ואת 

החיובים שלהם. 

זיהוי תקלות מוקדם יכול למנוע עלויות גבוהות

"כולנו רק בני אדם, וטעויות קורות כל הזמן – בין אם 
של אנשי פיתוח, אנשי QA או גורמים אחרים בחברה. 
אבל כשעוקבים כל הזמן אחרי השימוש ויודעים לזהות 
חריגות, תופסים את הבעיה בזמן – ו'חותכים' את העלויות.
"עולם הענן עדיין חדש למדי, ונושא החיוב בו מורכב 
מאוד", מוסיף קרפ. "חברות שרוצות להתמקד בעסקי 
הליבה שלהן, אלה שמניבים להן רווח, ולספק שירות טוב, 
מוצאות את עצמן מבזבזות הרבה זמן וכסף בלנסות להבין 
מה הן עושות לא בסדר בענן, לעקוב אחרי העדכונים 

התכופים של הספקים, לזהות תקלות ועוד. 
"המערכת שלנו מיועדת לאפשר לכל חברה לעסוק 
בהתמחות שלה – בין אם מדובר בפיתוח מוצרים או 
שירותים; כאשר אנחנו עוזרים לה להפחית 
את עלויות הענן בצורה הטובה ביותר, 
מאחר שזו המומחיות שלנו", מסכם קרפ. 
"עבורנו, שביעות הרצון של המשתמשים 
היא המדד החשוב ביותר – ולכן אנחנו 
דואגים להתעדכן באופן שוטף בצרכים 
ובדאגות של המשתמשים, כדי לדאוג 
שהמערכת תספק את המענה הטוב 

ביותר בכל נקודת זמן".
"למעשה, אפשר לסכם את השירותים 
שלנו בשלוש נקודות", אומר קרפ. "ראשית, 
אנחנו עוזרים ללקוח להבין על מה הוא 
לו  מספקים  שנית,  דולר;  כל  משלם 
המלצות חיסכון; ושלישית, עוקבים כל 
הזמן אחרי השימוש ומתריעים על חריגות 
באופן מיידי, מה שמאפשר ללקוח למנוע 

בזבוזים". 

pileuscloud.com :לפרטים נוספים

ומה לא. נאמר למשל,  לו 
שמישהו מקבל בבת אחת 
200 המלצות, אבל ברור שאין 
לו זמן ליישם את כולן – אז 
את  בליישם  מתחיל  הוא 
ההמלצה שאמורה לחסוך 
זו  אבל  כסף,  הרבה  הכי 

עלולה להיות טעות. 
"פעמים רבות, מי שמיישם 
להתחשב  בלי  המלצות 
יכול  בזו,  זו  בתלות שלהן 
לגרום לעצמו נזק במקום 
לחסוך. לכן, הכנסנו במערכת 
מנגנון שמסדר את ההמלצות 
בסדר הנכון, מאחר שפעמים 
רבות המלצה אחת תלויה 
באחרת ויש חשיבות לסדר 

הביצוע שלהן".
"משתמשים  קרפ,  לדברי 
יכולים  בכך,  שמעוניינים 
לקבל שלוש המלצות מדי 
יום. כך, במקום לקבל בבת אחת מאות המלצות, די 
להשקיע 10 דקות ביום – ובתוך כמה ימים, להגיע 

לחיסכון משמעותי בעלויות הענן. 
"מאחר שהמערכת לומדת את דפוסי השימוש בענן, היא 
יכולה לתת המלצות ספציפיות ומותאמות לכל לקוח. 
למשל, אם לחברה יש 20 שרתים שלא נמצאים בשימוש, 
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עוזרים לחברות להפחית את עלויות הענן בצורה הטובה ביותר. 
רוני קרפ )משמאל( וגבריאל גולדמן

"יש חברות שחיסכון 
בעלויות הענן יכול להציל 

אותן מקריסה"
מגמת השימוש בענן 

ממשיכה להתרחב, אך 
חברות רבות מוצאות את 

עצמן בתחום חדש ומורכב, 
כשהן מתקשות לעקוב 

אחרי השימוש שלהן בענן 
ולזהות היכן ניתן לחסוך 
בהוצאות. הסטארטאפ 
הישראלי פילאוס עושה 

זאת עבורן – תוך התאמה 
אישית של ההמלצות 

לצרכים של כל עסק
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אורקל, הענקית הגלובלית, נכנסה אומנם באיחור 
לתחום הענן – אך כעת היא מאיצה את הקצב, כאשר 
ב-2020 היא צפויה להקים בישראל תשתית לענן החדש 
שלה – Gen 2 Cloud. "גם ישראל זקוקה לענן משלה", 
אומר ערן פייגנבאום, סגן נשיא עולמי לפיתוח מוצרים, 

תשתית ענן אורקל. 
לדבריו, "הביצועים ואיכות השירות של החברות והעסקים 
תלויים מאוד במרחק מהשרתים של הענן. כיום, העננים 
הקרובים ביותר הם באירופה, ונעשה גם שימוש בעננים 
בארה"ב, כאשר זמן השיהוי )Latency( מורגש היטב.

"בנוסף, ישנו נושא המיקום הפיזי של המידע, שמשפיע 
על השאלה איזו ממשלה או גורמים אחרים יכולים לגשת 
אליו, ומה החוקים והרגולציה שחלים עליו. כשמדובר 
במידע רגיש, אסור להוציא אותו מחוץ לתחומי המדינה – 
וענן שממוקם בישראל מספק מענה לבעיה הזו, בוודאי 
כשמדובר בענן שמלכתחילה נבנה כדי לעמוד בדרישות 

האבטחה המחמירות ביותר.
"על כך ניתן להוסיף את העובדה שצפרה כץ, מנכ"לית 
אורקל, היא ישראלית לשעבר, וגם לארי אליסון, המייסד, 
הצהיר לא פעם על תמיכתו במדינה. כך שיש כאן גם 
גאווה מקומית, וגם היגיון עסקי. המגזר הממשלתי, 
הציבורי והעסקי בישראל עושים שימוש רב במוצרים 

של אורקל - כך שמתבקש שנקים כאן גם ענן שלנו".
ומדוע לבחור דווקא בענן של אורקל?

"אחת הסיבות החשובות ביותר היא האבטחה. בשנה 
האחרונה היינו עדים לבעיות אבטחה רבות בעננים 
של חברות אחרות. עננים אלו נבנו לפני 10-15 שנים, 
בהתאמה לדרישות ואיומי הסייבר שהיו נכונים אז. כיום 
קל יותר לגשת לענן ולהשתמש בו – כך שקל יותר גם 
לעשות טעויות. ראינו, למשל, מידע פנימי שלא אמור 

להיות גלוי, מתפרסם באופן ציבורי ועוד.
"מאחר שאנחנו מהאחרונים להיכנס לתחום הענן, יש 

לנו יתרון מרכזי – היכולת ללמוד מהטעויות של אחרים, 
ולתכנן ענן שמתאים לדרישות של היום, ולא לאלה 
של לפני 15 שנה. המטרה שלנו היא להפוך את נושא 
האבטחה לקל ונגיש – כך שהמשתמשים יוכלו לשמור 

על אבטחת המידע בענן בקלות. 
"אנשים עושים טעויות, והענן שלנו מאפשר להם להקפיד 
יותר על אבטחה, מספק להם המלצות ומציע להם 
הגדרות ספציפיות לשיפור אם הוא מזהה בעיה. הענן 
יכול לעבד כמויות אדירות של מידע ולקבל החלטות 
במהירות, תוך שימוש באינטליגנציה מלאכותית ולמידת 
מכונה, שמאפשרות לו להגיע לפתרון המתאים ביותר 
לכל מצב. זאת, בעוד שלמשתמש היה נדרש זמן רב 

הרבה יותר ובינתיים עלול להיגרם נזק כבד".

גם זום בחרה באורקל

אחת החברות שעברו להשתמש בענן של אורקל היא 
זום – שהפכה לשם לוהט בתקופת הקורונה. "זום, כמו 
לקוחות אחרים שלנו, שמה דגש מיוחד על אבטחה", 
שונה  שלנו  הענן  "ארכיטקטורת  פייגנבאום.  אומר 
מהעננים הוותיקים – כדי לאפשר רמת אבטחה מוגברת. 
הוצאנו את מערכת הניהול שלנו אל מחוץ לשרת של 
הלקוח, ויצרנו שרת נוסף שינהל את הענן. המשמעות 
היא שעל השרת שעל השרת עם CPU של הלקוח אין 
קוד של אורקל ואין לנו גישה למידע )data( של הלקוח. 
באופן כזה יש הפרדה מלאה בין התשתית של ניהול 
הענן, לבין התשתית שבה משתמשים הלקוחות; מעבר 
ליתרון של אבטחת מידע והפרדה הביצועים משתפרים, 
כך שהלקוח מקבל 100% מה-CPU שעליו הוא משלם.
"כך היה במקרה של זום – מספר השיחות שעברו דרך 
התשתית שלהם זינק באופן חסר תקדים, והם נדרשו 
לספק מענה בלי לפגוע בביצועים, לכן הם בחרו בפתרון 
הענן שלנו. גם חברת 8x8, ענקית שיחות וידאו נוספת 

מארה"ב העבירה החודש את פעילותה לענן אורקל, לאור 
הגידול העצום שהיא חווה בנפח פעילותה מאז המשבר.
"ההפרדה המלאה פותרת גם את הבעיה של 'שכן 
רועש'. זהו חשש מרכזי בשימוש בענן, מפני 'שכנים' 
שנמצאים גם הם בענן ועלולים להשפיע על הפעילות 
שלנו. כשכולם יושבים על אותה תשתית, קל לשכן 
הבעייתי 'לקפוץ' מקופסה לקופסה; אבל כשיש הפרדה 
מלאה, הוא פשוט לא רואה את השכנים שלו, ובוודאי 

שלא יכול לקפוץ אליהם. 
"אפשר לומר שהענן של אורקל הוא פתרון אופטימלי 
לכל מי שזקוק לאבטחה גבוהה – אבל בלי להתפשר על 
הביצועים. כחברה שנולדה במגזר האבטחה בסקטור 
הממשלתי בטחוני, ניתן לראות כיום שרוב הממשלות 
בעולם משתמשות במוצרים שלנו, וחלק גדול מהמידע 
הרגיש בעולם נמצא במערכות שלנו. רצינו להביא את 
רמת האבטחה הגבוהה של המערכות הפנימיות שלנו, גם 
ללקוחות הענן – בין אם הם עובדים מהבית או מהמשרד".

האם לדעתכם משבר הקורונה צפוי לזרז את המעבר 
של עסקים וארגונים לענן?

"בהחלט, הקורונה העניקה דחיפה לנושא העבודה 
מהבית, בין אם בממשלה ובין אם במגזר העסקי, ואנחנו 
רואים כיצד נפח השימוש בענן גדל והולך. מגמה נוספת 
היא התייעלות של חברות – כאשר הן יכולות להגדיל את 
מספר השרתים שלהן תוך דקות ספורות, בעת הצורך. 
ראינו את הגידול המשמעותי במספר הלקוחות שלנו - 
בארה"ב, למשל, יש לנו לקוחות רבים במגזר הציבורי, 
8 מתוך 10 סוכנויות פדרליות, כל זרועות הצבא וכוחות 
הביטחון, ו-36 מהמדינות של ארה"ב – כולם סומכים 

על הענן של אורקל".

לפרטים נוספים:
marketing_il@oracle.com

ערן פייגנבאום, סגן נשיא לפיתוח מוצרים, 
תשתית ענן אורקל

שיפור ביצועים, הגנה 
על מידע רגיש והפרדה 
מוחלטת בין המשתמשים 
בענן – אלה הם כמה 
 מהיתרונות שיציע הענן 
של אורקל לחברות 
ולארגונים בישראל, כבר 
בחודשים הקרובים

הבשורה של אורקל: 
ענן ישראלי – ברמת האבטחה הגבוהה ביותר
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Cloud Time › 06 ‹ העתיד הגמיש של הענן

5 סיבות למעבר לענן היברידי

שילוב היברידי של ענן פרטי עם ענן ציבורי מאפשר גמישות, 
פשטות ובקרת עלויות למחלקות ה-IT / פאולו פריירה

כלכליסט המחלקה המסחרית - תוכן שיווקי / יוני 2020

ענן היברידי הוא יותר ממגמה שתופסת 
זהו מערך חדש של  תאוצה ב-2020. 
 ,IT להפעלת  ומודלים  טכנולוגיות 
המעצבים מחדש את האופן שבו ארגונים 
בכל הענפים והתעשיות יתפקדו כעת 
ובעתיד. ענן היברידי מאפשר לחברות 
מערכות  של  יכולות  למזג  וארגונים 
 ,)On-premise( מקומיות בתוך הארגון
ענן ציבורי וענן פרטי, ולשתף נתונים בין 

המערכות השונות.
מדו"חות ומחקרים מקצועיים בתחום 
עולה כי אימוץ של גישת הענן ההיברידי 
גמישים  להיות   IT-ה לצוותי  מאפשר 
ויעילים יותר במתן מענה לצרכים העסקיים 
 Mordor המשתנים. על פי חברת המחקר
Intelligence, שוק הענן ההיברידי חווה 
גידול מרשים בשנים האחרונות ביחס 
לשירותי ענן אחרים, והיא צופה כי היקפו 
יעלה מ-45.7 מיליארד דולר ב-2019, ליותר 

מ-128 מיליארד דולר עד 2025.
שיווק  נשיא  סגן  סמית,  גרג  פי   על 
הרבה  ישנם  נוטניקס,  בחברת  מוצר 
גורמים לגידול המרשים בביקוש לענן 

היברידי, ביניהם:
1. יכולת גידול פשוטה ומהירה - מודל 
הענן ההיברידי מאפשר לחברות וארגונים 
לבחור את הענן – פרטי או ציבורי - הטוב 
והמתאים ביותר לכל סוג תהליך או יישום 
מבלי  קריטיים  יישומים  נתוני  ולנהל 
להכריע בין סוגי העננים, שכן אין דרך 
אחת להגדיר מה יותר טוב עבור צרכי 
הארגון. כך לדוגמה, אם לאפליקציה יש 
מאפייני דרישות בלתי צפויים או דפוסי 
שימוש דינמיים - שירותי ענן ציבורי, שהם 
במהותם גמישים יותר, עשויים להיות 
הפתרון. לעומת זאת, כשמדובר ברוב 
תהליכי העבודה הארגוניים, הצפויים יותר 
במאפייניהם, לקוחות חברת נוטניקס 
הראו פעם אחר פעם שניתן להריץ את 
היישומים בעלות כוללת נמוכה יותר בענן 

פרטי עם ארכיטקטורה מתאימה. 
2. איחוד עננים - כשחברות וארגונים 
נדרשים לשמור על מבנה עלויות נמוך 
של ה-IT, תכנון מודל היברידי מתאים 
מאפשר להם לייעל את ההוצאות ומסייע 
לאנשי ה-IT לנהל את סביבות הענן 

ויעיל יותר לצרכים השונים. ייתכנו מצבים 
בהם צוותי פיתוח יישומים או יחידות 
עסקיות יידרשו לגישה מהירה לשירותי 
IT מסוימים, ועל מנת לעמוד בלוחות 
הזמנים יעדיפו תחילה לבחור בענן ציבורי. 
 )HCI( תשתית ותוכנה היפר מאוחדות
מפשטות באופן משמעותי חיבור בין 
מרכזי נתונים עם אוטומציה מבוססת 
לעשות  ומאפשרות  מכונה,  למידת 
שימוש בלוחות מחוונים )דשבורד( 
ידידותיים למשתמש. תשתית אחודה 
היא הבסיס הטוב ביותר לחברות 
היברידי  ענן  לבנות  שמעוניינת 

מאובטח ויעיל.
5. ניידות משופרת לאפליקציות 
ונתונים – 85% מהנשאלים במחקר 
Enterprise Cloud Index ציינו שניוד 
יישומים בין סביבות עננים הוא צורך 
בסיסי. יש הרואים את ניוד היישומים 
גם כקריטי ביותר לניהול משאבים 
ועלויות. כך לדוגמה, לקוחות רוצים 
ונתונים לענן  להעביר אפליקציות 
המתאים והטוב עבורם והם יכולים 
לעשות זאת כשהתנאים משתנים. 
לעיתים זה נשמע הגיוני יותר להריץ 
אפליקציה על ענן ציבורי, אבל אם הם 
רוצים להקטין עלויות, באפשרותם 
להעביר את תהליכי ומשאבי המחשוב 
והמידע המקושר אליהם לענן פרטי, 
שמופעל על ידי נוטניקס. ככל שיותר 
פעולות  בין  ממזגות   IT מחלקות 
עננים פרטיים וציבוריים, סביר כי יצוצו 
עוד ועוד אתגרים. עם זאת, היתרונות של 
הענן ההיברידי – זריזות, עלויות ויעילות 
ניידות אפליקציות  המשאבים לרבות 
ויישומים - יסייעו בידי הארגונים למצוא 

את האיזונים הנכונים בכל אתגר.

פאולו פריירה, דירקטור, הנדסת מערכות 
בשווקים מתפתחים, נוטניקס

ירון כהן, ארכיטקט ענן 
בנוטניקס ישראל

● פאולו פריירה הוא דירקטור, הנדסת מערכות בשווקים מתפתחים, נוטניקס

IT מרוצים מהאופן שבו  בקרב אנשי 
ענן היברידי מאפשר גמישות בעבודה 
בין סוגים שונים של עננים. כך לדוגמה, 
ענן היברידי מאפשר לחברות וארגונים 
להשתמש בסוג מסוים של ענן, ולעבור 
בהמשך לענן אחר, אם הוא נמצא מתאים 

הפתרון של נוטניקס לענן ההיברידי
"ארכיטקטורת ה-Hybrid-Cloud מאפשרת לארגונים לשלב בצורה מאובטחת 
בין מערכות הארגון המקומיות )On-Premise( לענן הציבורי", אומר ירון כהן, 
ארכיטקט ענן בנוטניקס ישראל. "כחלק מחיבור הענן הציבורי למערכות 
 .IT-הארגון המקומיות, הארגון יכול ליהנות מגמישות ויעילות של מערכות ה
 Workload-זאת, הן מבחינת התפעול היומי של המערכות כך שחלק מה
שהועבר לענן לא דורש תחזוקה מצד התשתית, והן מבחינת התכנון והצריכה 
של משאבי התשתית בענן הציבורי, שניתן למימוש במודל חודשי או שנתי 
במידת הצורך. בנוסף, אימוץ ארכיטקטורת ה-Hybrid-Cloud מאפשר לייצר 
פתיחות מבחינת הטכנולוגיה, ללא התחייבות לספק/יצרן ספציפי, כאשר ניתן 

לנייד את הפעילות בין עננים במידת הצורך".
Hybrid- לדברי כהן, "חברת נוטניקס מציעה כיום כחלק מסל המוצרים פתרון

 Xi-Leap על ידי חיבור מערכת הנוטניקס המקומית באתר הלקוח לענן Cloud
 .Prism-Central של נוטניקס, תוך ניהול משאבי הענן במערכת הניהול המקומית
פתרון זה מאפשר לנהל באופן מיטבי ומרוכז את התשתית המקומית ותשתית 
הענן כסביבה אחודה, כאשר ניתן לנייד שרתים וירטואליים בין הסביבות. שירות 
הענן Xi-Leap מספק תוספת משאבים למערכת הנוטניקס המקומית, וכך 

לא דורש תוספת תחזוקה או ניהול מבחינת תשתית הענן".
כדי לבחון את פתרונות הענן של נוטניקס ולקבל דמו אישי והסברים, היכנסו 

www.nutanix.com/try :לאתר

המרובות בהצלחה. בדומה לאופן 
שבו חברות איחדו איי מידע ויישומים 
בענן הפרטי שלהן, כך הן יכולות כעת 
 IT-לאחד גם עננים. בכך צוותי ה
יכולים לטפל בעננים המרובים שלהם 
 IT – ציבורי, פרטי ומבוזר, כסביבת 
מגובשת וחלקה. ארכיטקטורת ענן 
היברידית אמיתית מעניקה לצוותי 
ה-IT מודל הפעלה משותף ועקבי 
למגוון סביבות הענן, ואת הגמישות 
ויישומים  והיכולת להעביר נתונים 
לעננים שונים ללא מאמץ וללא צורך 

לעדכן אפליקציות מחדש.
3. עמידה בדרישות אבטחה וציות 
 Enterprise Cloud תאגידי - במחקר
Index ל-2019, ציינו 60% מהנשאלים 
כי מידת האבטחה בין סביבות הענן 
השונות היא הגורם המשפיע ביותר 
לגבי תוכניותיהם לעתיד. בנוסף, יותר 
מרבע מהנשאלים ציינו כי מודל ענן 
היברידי הוא המאובטח ביותר. ניכר 

כי כשלחברות יש דרישות אבטחה וציות 
תאגידי, הענן ההיברידי הוא המתאים 

להן ביותר. 
ממחקר  - וזריזות  גמישות   .4 
ל-2019   Enterprise Cloud Index
עולה גם כי קרוב ל-20% מהנשאלים 
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07 › Cloud Time › להגר לענן בשלום

ההתמודדות עם אתגרי ניהול ואבטחה 
Quest חדשים בענן באמצעות

הענן וסביבות היברידיות באמצעות גיבויים מקיפים 
 ,Office365-והמידע ב Azure AD והתאוששות מהירה של
 B2B / קבוצות, חשבונות ,Azure AD כולל משתמשי

B2C, SharePoint Online, קבצי OneDrive ועוד.

Office365 אבטחה של

Quest עוזרים לשפר את רמת האבטחה  פתרונות 
וההגנה ב-Office 365 ו-Azure AD על מנת להתמודד 
עם איומי אבטחה רבים ודרישות האבטחה המחמירות 

של הרשויות.
ניטור פעילות - איחוד נתוני אירועים מהסביבה המקומית 

וסביבת Office 365 לתצוגה וניתוח פעילות אחודה.
מעקב אחר כל שינויי תצורה, הרשאות משתמשים 
 ,Azure AD Exchange-ומשתמשים חזקים שנעשו ב
AD ,SharePoint Online ו-OneDrive. כל זאת בממשק 
משתמש אחוד המפיק תובנות איכותיות יותר ללא צורך 

בניהול שתי סביבות נפרדות.  
 Office 365-דו"חות אבטחה - שמירה על כל סביבת ה
ו-Azure AD מאובטחת. ניתוח מעמיק של הרשאות 
גישה מקיפות ודו"חות מובנים מספקים נראות עמוקה 
וקבוצות,  משתמשים  הרשאות   ,Azure למשאבי 

OneDrive והרבה יותר.
 SharePoint-ניהול הרשאות – שליטה במידע הרגיש ב
Online. אכיפת מדיניות מקיפה ואוטומטית בהרשאות 
SharePoint כגון ניהול גרסאות,  השימוש בתכונות 
מגבלות העלאת קבצים, הגדרת תבניות אתרים ועוד. 
ידי האצלת סמכויות  ניתן לחסוך לא מעט זמן על 
מבוקרת למנהלי מערכת או משתמשים חזקים לאתרים 

ספציפיים.

גיל באומל, מנהל פעילות Quest ישראל

Quest אודות
Quest מספקת פתרונות תוכנה עבור העולם המשתנה במהירות של 
ארגוני IT. אנו עוזרים לפשט את האתגרים שנוצרים על ידי הגידול המהיר 
בנתונים, התרחבות לענן, מרכזי נתונים היברידיים, איומי אבטחה ודרישות 
רגולטוריות. הפורטפוליו שלנו כולל פתרונות למסדי נתונים ניהול, הגנה על 
נתונים, ניהול אחוד לנקודת קצה ופתרונות לניהול תשתיות מיקרוסופט.

www.quest.com/solutions/office-365 :לפרטים נוספים

ההתפשטות המהירה של נגיף הקורונה ברחבי 
העולם האיצה כמה וכמה מגמות, ומעבר לאתגרים 
הבריאותיים, נדרש מענה גם לצורך לשמור על רציפות 
עסקית בתקופה בה לא ניתן להגיע למשרד. אתגר זה 
זירז אימוץ של פתרונות ענן כגון Office 365 וכלי שיתוף 

כמו Teams – מהלך שיצר אתגרים חדשים.   
Office 365 היא קבוצה מורכבת של יישומים לניהול 
ואבטחה. הניהול והאבטחה בסביבת הענן שונים בדרכים 
רבות מניהול ואבטחה בסביבה מקומית. חברות חייבות 
 Azure-ו Azure כעת ללמוד את המורכבויות של ניהול

.Office 365 בתוספת שירותים רבים של ,AD
אבטחת  על  אחריות  אמנם  לוקחת  מיקרוסופט 
הפלטפורמה, אך ארגונים המשתמשים בה נדרשים 
להקצות הרשאות משתמשים כראוי וליישם כלי ניהול 
אפקטיביים לזיהוי התנהגות חשודה של משתמשים. 
 PowerShell אמנם ישנם כלים מובנים וסקריפטים של
בהם ניתן להשתמש בחינם, אך הם מצריכים הבנה 
מעמיקה ומאמץ, מה שמציב את הארגונים בסיכון גבוה 

לאירועי אבטחה מידע.

היכן Quest יכולה לעזור

Quest היא ספק התוכנה המתאים לכל הצרכים של 
מיקרוסופט. כשותף פיתוח בכיר ISV) Quest(, מציעה 
כלים לא רק למיגרציה, אלא גם לניהול שוטף ואבטחה 
,Office 365 ,Azure AD-של כל השירותים הקריטיים ב

 Exchange-ו Teams ,SharePoint Online ,OneDrive
 .Online

 Office 365-מיגרציה ל

יש כמה דרכים להצטרף ל-Office 365, אך חשוב לעשות 
 Quest .זאת במהירות ובמינימום הפרעה למשתמשים
מציעה פתרונות מיגרציה וקונסולידציה מגוונים הנותנים 

:Office 365-מענה כמעט לכל תרחיש מיגרציה ל
וכלל   Active Directory-ל ביצוע איפיון מעמיק   ●
התשתיות המיקרוסופטיות כהכנה לעבר לענן. כדוגמה, 
 .NTFS ניתוח הרשאות משתמשים ומערך הרשאות

חלק זה הוא קריטי לביצוע מעבר חלק וללא תקלות.
Tenant Office 365-ל  Tenant של  מיגרציה   ●

 Teams ,SharePoint Online ,OneDrive ,Exchange)
.)Azure AD-ו Online

 Shares Box / Dropbox / Google מיגרציה של ●
 .OneDrive for Busines -ל Drive / File

● מיגרציה של SharePoint מקומי ו- Exchange ל- 
Office 365, כולל גרסאות ישנות שכבר אינן נתמכות 

בידי מיקרוסופט. 

Office365 ניהול של

ברגע שסביבת Office 365 מתעוררת, יש צורך בניהול 
 Quest .יעיל ופשוט כדי להקטין את הסיכוי לטעויות

מספקת מענה לתהליכים ידניים וגוזלי 
זמן באמצעות פתרונות המאפשרים 
אוטומציה )לעומת PowerShell(, כך 
שניתן לפשט ולייעל משימות ניהול, 
תוך צמצום תהליכים ידניים מורכבים.
נראות  קבלת   – רישיונות  ניהול 
 Office 365 מלאה לשימוש ברישיונות
להשגת ניצול מיטבי. הפקת דו"חות 
וברור  ידידותי  בממשק  מפורטים 
המאפשר לנהל עלויות רישוי, סוגי 

 .)Adoption( רישוי ושימוש בפועל
ניהול קבוצות - קבלת שליטה על 
,Azure AD משתמשים  קבוצות 

Office 365 וקבוצות Hybrid AD, הכל 
בתוך יישום יחיד. פתרון זה מאפשר 
לשלוט ולאכוף מדיניות ארגונית כדי 
להפחית סיכוני אבטחה ופערים מול 
רגולציה, הנגרמים מריבוי קבוצות 
בהרשאות  שליטה  וחוסר  בארגון 

המשתמשים בקבוצות אלו. 
גיבוי והתאוששות - עם פתרונות 
סביבת  על  להגן  ניתן   ,Quest

התפשטות הקורונה 
אילצה חברות וארגונים 
לעבור לעבודה מהבית, 
באמצעות הענן – והעלתה 
את הצורך לשנות את 
שיטות הניהול והאבטחה 
כך שיתאימו לעולם החדש. 
 Quest ספקית התוכנה
מציעה כלים למעבר חלק 
וחכם לפתרונות הענן של 
Office 365



Cloud Time › 08 ‹ שומרים על המידע מקרוב ומרחוק

 לא רק גיבוי: קומוולט מרחיבה 
את הסל לדור החדש של האחסון

כלכליסט המחלקה המסחרית - תוכן שיווקי / יוני 2020

בספטמבר האחרון נפל דבר בקומוולט, אחת 
החברות המובילות בעולם בתחום ניהול נתונים, גיבוי 
והתאוששות מאסון. לראשונה בתולדותיה, הודיעה 
 ,Hedvig ,קומוולט על רכישת חברה. החברה הנרכשת
עוסקת באחסון מוגדר תוכנה. היא מציעה פתרון לבעיות 
הריבונות על הנתונים שנובעות מרגולציה, ופועלת בענן 

היברידי ובסביבות מרובות עננים.
מה גרם לחברה לבצע עסקת רכישה לראשונה בתולדותיה 
ולהרחיב את תחום פעילותה - מגיבוי והתאוששות מאסון, 
לתחום האחסון? כניסתו של סאנג'יי מירצ'נדאני למנכ"ל 
קומוולט היתה אחת הסיבות לשינוי מדיניות החברה; 
אך יותר מכך, תחום האחסון מוגדר התוכנה למערכות 
הפעלה של פתרונות אחסון בענן, שבו פועלת הדוויג, 
צפוי להפוך לשיטה הדומיננטית לסביבות ענן וריבוי עננים, 
כך על פי גרטנר. IDC ציינה כי ניהול נתונים בריבוי עננים 
מהווה בעיה מורכבת עבור לקוחות, וכי רכישת הדוויג 
היא מהלך מתוחכם מאוד של קומוולט, המאפשר לה 
לבדל וגם לשפר את שירותיה – מה שירחיב את השוק 

הפוטנציאלי שלה. 
קומוולט מוכרת היטב בשוק הגיבויים. מדוע החליטה 

לרכוש חברת אחסון כמו הדוויג? 
כי משימתה  "קומוולט מצהירה בשנים האחרונות 
העיקרית היא שמירה והגנה על מידע מקצה לקצה, 
תוך כדי תמיכה במודל ה-Multi-cloud הלכה למעשה", 
אומר שי נוני, מנכ"ל קומוולט ישראל. לדבריו, "הרחבת 
הפלטפורמה של קומוולט לעולם האחסון כך שתספק 
פתרונות ניהול, אחסון וגיבוי, תאפשר ניצול מקסימלי של 
ההשקעה מצד הלקוח. עבור לקוחות קומוולט, מרכז 
הנתונים הוא מונח וירטואלי ואינו מקום פיסי. כמעט 
כולם משתמשים בשירותים ובתשתיות בענן, וקומוולט 
עומדת לצידם - לצורך הגנה, ניהול ושינוע מידע למטרת 
התאוששות של יישומים, או עבור שכפול סביבות עבור 

בדיקות ופיתוח".
נוני מוסיף ואומר כי על פי גרטנר, כ-75% מהארגונים 
מתכננים ליישם סביבות מיקרו-שירותים בסביבת הייצור 
כבר במהלך השנתיים הקרובות. לארגונים אלה, מציעה 
הדוויג פלטפורמת אחסון אינטגרטיבית לחלוטין עם 
פלטפורמת המקרו-שירותים שלהם, המאפשרת למיישם 
השירות לבחור את רמת השרידות של השירות, לנייד 
אותו כרצונו בין מרכזי נתונים אל העננים הציבוריים 

ולהריץ אותו על מספר עננים בו-זמנית. 
"יכולת זו נקראת בתעשייה Multi-cloud - ריבוי עננים 
- וזהו צורך אמיתי של ארגונים הנוטלים לידיהם את 
השליטה על היישומים שלהם. הדוויג תומכת בחזון 

ה-Multi-cloud של קומוולט באופן המיטבי ביותר, על 
 Multi-cloud-ידי פתרון אחסון המאפשר את חזון ה
באופן הפשוט ביותר ליישום עבור כל אפליקציה או 

שירות דיגיטלי בכל גודל ובכל מקום", אומר נוני. 
"קומוולט ידועה כחברת גיבויים ואחסון משני. הדוויג, 
לעומת זאת, פונה לכל עולם האחסון, בין אם זה אחסון 
ליישומים ראשיים – יישומי Production ושירותי מידע 
המבוססים על סביבות וירטואליות, שרתים פיסיים 
ומיקרו-שירותים כגון Kubernetes; ובין אם זה עולמות 
האחסון המשני, כגון סביבות ארכיב וגיבוי", מציין נוני, 
ומוסיף כי "אחסון מונחה תוכנה )SDS( של הדוויג נועד 
לארגונים הנדרשים לעמוד בדרישות רגולציה והגנה על 
מידע, ומעוניינים בגמישות המקסימלית ויכולת ההרחבה 

של מרכז הנתונים שלהם אל הענן". 

אחסון מבוזר של פייסבוק ואמזון

רוני כפטל, סמנכ"ל שירותים מקצועיים בקומוולט ישראל, 
מרחיב עוד על הערכים המוספים שמספקת הדוויג 
לקומוולט ולקוחותיה. לדבריו, "הדוויג היא חברת אחסון 
מונחה תוכנה שנוסדה על ידי אבינש לקשמן. לקשמן 
בילה את מרבית העשור האחרון בפיתוח טכנולוגיות 
אחסון מבוזר עבור ענקיות האינטרנט פייסבוק ואמזון. 
 ,Cassandra הוא ידוע כממציא בסיס הנתונים המבוזר
ומהווה את  ששוחרר כפרויקט קוד פתוח לקהילה 
התשתית של פייסבוק - המאפשרת שיתוף מידע בין 

אינספור משתמשים ללא מגבלות ביצועים. 
"אבינש לקשמן ואחיו שריניבס לקשמן ייסדו את הדוויג 
במטרה להנגיש את הטכנולוגיות המוכחות הפועלות 
בחברות האינטרנט הגדולות גם לחברות אנטרפרייז 
וגופים בינוניים, ולאפשר להם ליישם פתרונות אחסון 
מבוזר, מבוסס תוכנה, שיעניקו לארגון את החופש לנצל 
את ההתקדמות האדירה של השנים האחרונות במשאבי 

x86 ו-ARM ובזמינות של  מחשוב סטנדרטים מסוג 
מחשוב ענן ציבורי הזמין לכל". 

מה הדוויג מאפשרת ללקוחותיה בהשוואה ליצרניות 
אחסון אחרות?

כפטל: "המהפכה הדיגיטלית מתגברת משמעותית בשנים 
האחרונות, ובהתאם לכך מתרחבים גם צרכי האחסון, 
אם זה בעקבות יישומים חדשים שעוברים לרשת או 
בשל גידול משמעותי במספר המשתמשים ביישומים 
הקיימים. ניתן לראות היטב את הגידול בדיגיטציה עקב 
משבר הקורונה האחרון. שירותים דיגיטליים המבוססים 
על תקשורת מרוחקת עם הלקוח נפגעו הכי פחות, 
בעוד אלה שלא היו דיגיטליים נאלצו לבצע את השינויים 
הנדרשים מיידית ולספק שירות דיגיטלי כדי שיוכלו 
להמשיך ולהתקיים. בעקבות מגמות אלו רשמו שני 
ענפים בעולם תשתיות המחשוב צמיחה משמעותית: 
ענף האחסון וענף המיקרו-שירותים בענן הפרטי או 

הציבורי. לשני ענפים אלה פונה הדוויג". 
כפטל מוסיף כי "הדוויג מאפשרת לארגונים להתמודד 
טוב יותר עם האתגרים בתחום האחסון, כולל האחסון 
עבור מיקרו-שירותים והאחסון בענן באופן אחר. בניגוד 
לאחסון מסורתי המבוסס על חומרה מונוליטית של יצרן 
מסוים, שסיפק אותה בנפח מסוים ובתצורה ספציפית 
ליישום ספציפי, הדוויג הוא אחסון מבוסס שירות תוכנה 
ולכן יכול לשנות את תצורתו ויכולותיו בהתאם לצורך קיים 
או עתידי. כך למשל, ניתן לגדול בנפח האחסון ללא גבול. 
להדוויג יש לקוחות ענק המאחסנים אלפי טרה-בייט 
של מידע על Cluster בודד. ניתן להגדיר באופן פרטני 
את פרוטוקול היישום ומדיניות העותקים של המידע בין 
אתרים עבור כל יישום באופן פרטני, מבלי להתחייב על 

כך מראש בעת ביצוע רכש האחסון". 
מיהם לקוחות הדוויג כיום?

"הדוויג החלה את פעילותה לפני שמונה שנים בלבד, 
אך בין לקוחותיה כבר ניתן למצוא ארגוני ענק גלובליים  
והתעשיות  האקדמיה  הייצור,  הפיננסים,  ממגזרי 
הביטחוניות, עם מאות אלפי עובדים. בין היתר, הם כוללים 
חברות כמו Airbus ,E&Y ,GE ועוד. מדובר בלקוחות 
גלובליים, הדורשים זמינות מידע בין אתרים ומיישמים 
שירותי IT פנימיים במודל צריכה של ענן, עם יכולות בניית 
 שירותים ואפליקציות לפי דרישה ברמת מפתחים וצוותי 
ה-dev-ops. לחברה לקוחות עם קלסטרים בנפחים של 
בין 60 טרה ל-10 פטה. לקוחות נוספים של הדוויג הם 
כאלה שעדיין לא עברו לקומוולט ומחפשים פתרון שכפול 
וביטול כפילויות יעיל יותר מאלה בהם הם משתמשים 

כיום, ובחרו בהדוויג כדי לקבל מענה לצורך זה". 

רוני כפטל )מימין( ושי נוני

בסוף 2019 השלימה חברת קומוולט את הרכישה הראשונה בתולדותיה - של חברת 
Hedvig, המסמלת את הרחבת תחום ניהול הנתונים והגיבוי בו התמקדה בהצלחה עד כה 
לעולם האחסון. מה הערכים המוספים ללקוחות קומוולט, מהו אחסון מוגדר תוכנה וכיצד 

הדוויג מספקת מענה לארגונים בעידן ריבוי העננים והמיקרו-שירותים?
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 פרטי, ציבורי, היברידי, מרובה עננים - 
כל האפשרויות פתוחות

יוני 2020 / כלכליסט המחלקה המסחרית - תוכן שיווקי

יד ביד עם המגמה  המושג "מחשוב ענן" הולך 
העולמית המתרחבת של טרנספורמציה דיגיטלית; אך 
למרות ש-90% מהחברות ברחבי העולם היו "בענן" עד 
2019, רק כ-20% מעומסי העיבוד )workloads( שלהן 
עברו לסביבת ענן. עומסי עיבוד אלה תמכו בדרך כלל 
באפליקציות מהדור החדש, בתפיסת "מיקרו-שירותים" 
ש"נולדו על הענן" )Cloud Native(. ה-80% הנותרים הם 
יישומי ליבה ועומסי עיבוד ותיקים יותר כגון ניהול נתוני 
לקוחות, אבטחת מידע, ניהול שרשראות מלאי ואספקה, 
ייצור, מכירות, ועיבוד עסקאות - היישומים הקריטיים 
של ארגונים. החלק הזה של הפעילות עדיין מתקשה 
"לחצות את הגשר" לעידן הענן - לבטח הענן הציבורי. 
אחד החסמים העיקריים העומדים בפני המגמה הזו 
והסיבה לכך שלא מעט ארגונים גדולים עדיין מהססים 
להעביר יישומים קריטיים לענן הוא הדרישה ההולכת 
וגוברת לשמירה על אבטחת מידע, פרטיות וניהול סיכונים. 
אלא שכיום, פתרונות ענן פרטי או היברידי נותנים מענה 

לאתגרים הללו. 
ענן היברידי, למשל, מאפשר לעננים ציבוריים, עננים 
פרטיים ו-IT מקומי )באתר הלקוח( לפעול בצורה חלקה 
ודינמית. הוא מאפשר לעסקים לחדש בזריזות, להיות 
גמישים, לשפר היענות ללקוחות ולצמצם עלויות חרף 
מורכבות הולכת וגוברת. ארגונים יכולים למקם את עומסי 
העיבוד שלהם במקום המתאים ביותר עבורם או עבור 

הלקוחות, ולנייד עומסי עיבוד לפי הצורך. 
ענן היברידי גם מאפשר ליישומים להפעיל ולאחסן נתונים 
בסביבת ה-IT המתאימה ביותר לדרישות האבטחה 
והרגולציה הספציפיות. IBM כבר מסייעת לארגונים לממש 
תפיסה היברידית שכזו, ולקדם מודרניזציה של יישומים 
ופרויקטים שהם Cloud Native. אנו רואים ארגונים רבים 
ומגוונים מאמצים פתרונות מבוססי Kubernetes שהם 
המפתח לצמיחה, חדשנות וטרנספורמציה במציאות 
ההיברידית. גם הפתרון של Red Hat OpenShift עם 
IBM מאפשר ללקוחות ליהנות מצד אחד  הענן של 
מטכנולוגיות קוד פתוח וגישת ענן היברידית, ומצד שני 
מניסיון מעמיק המגובה בפתרונות, כלי פיתוח ושירותי 

ייעוץ המסייעים לארגונים בתהליך המימוש.
בהיבט של פיזור וניהול סיכונים, גם בתעשיות שאינן 
כפופות לרגולציה, הצרכים הם דינמיים ודורשים התייעלות 
בלתי פוסקת. ארגונים המקימים תשתית ענן שאינה 
גמישה וחזקה מספיק עלולים למצוא עצמם בבעיה 
כאשר התשתית הקיימת לא תעמוד בדרישות היישומים. 
מעבר לכך – ישנם ארגונים הזקוקים לשליטה מלאה 

בתשתיות גם כשהן נמצאות בענן הציבורי. 
המורכבות הזו מעלה צורך לעבוד בסביבות מגוונות 
ועם ספקי ענן ציבורי שונים. המחקרים מראים כי רוב 
הארגונים שאימצו את הענן כסטנדרט עושים שימוש 
בשלוש או יותר סביבות ענן - לרוב מספקים שונים, 
עובדה שיצרה אתגר רציני בניהול והמשכיות עסקית, 

IBM פתרון  אורקסטרציה ותפעול. לשם כך מציעה 
ייחודי: Multicloud Management שיכול לסייע בטיפול 
בתחומים אלה, ולספק גם חווייתSelf Service לניהול 
ארכיטקטורה אג'ילית הניתנת להרחבה כדי לתמוך 

בהרצת עומסי עיבוד על כל ענן. 
גמישות  לארגון  המספק  לפתרון  נוספת  דוגמא 
מקסימלית הוא IBM Bare Metal Server, המאפשר 
כוח מחשוב עוצמתי לצד שליטה ואבטחת מידע בתשתית 
ייעודית. כך לדוגמה, ארגון אשר מעוניין להעביר יישום 
SAP לענן, נהנה מתשתית רובסטית לצד  ליבה כמו 

התייעלות וחסכון בזמן ומשאבים. דוגמה נוספת לסביבה 
המתאימה לארגונים רבים בהיבטי המשכיות עסקית 
ופשטות התפעול היא סביבת VMware על ענן ציבורי. 
שיתוף פעולה אסטרטגי בין IBM ל-VMware מאפשר 
 VMware לארגונים להעביר את הרשיונות הקיימים של
 IBM מהתשתית הפרטית שלהם לענן הציבורי של 
(Bring Your Own License( לנהל את שתי הסביבות 

הללו )פרטית וציבורית( ממקום אחד. 

עתיד הבנקאות בענן נמצא בהישג יד

ניתוחים של השוק מגלים כי אחד המגזרים בהם רמת 
 Multicloud-האימוץ של גישות אלה של ענן היברידי ו
נמוכה במיוחד הוא מגזר הפיננסים. הצורך בהקפדה יתרה 
על אבטחת מידע, תקנות הפיקוח ודרישות השקיפות 
על כלל הפעילות - תוך הקפדה על שמירת פרטיות 
הלקוחות - מרתיע רבים מהארגונים הפיננסיים להעביר 

את פעילות הליבה שלהם לענן, גם ההיברידי.
כדי לתת את המענה לאתגר הזה, פיתחה IBM את 
Financial Services-Ready Public Cloud – הענן 
הראשון מסוגו בעולם שעוצב כסביבה פתוחה אך 
מאובטחת במיוחד עבור מוסדות פיננסיים וכוללת את 
הצרכים הייחודיים שלהן. ענן זה מספק מענה לדרישות 
הרגולציה, האבטחה והשקיפות, ומאפשר לארגונים 
פיננסיים סביבה פתוחה אך מאובטחת, לא רק כדי 
לעשות את הצעד המתבקש למעבר לענן אלא גם 
במטרה לצרוך שירותים חדשניים וייחודיים מספקי תוכנה 
עצמאיים )ISV( ותוכנה כשירות )SaaS( - מחברות 

הפינטק הקטנות ביותר ועד לארגונים הגדולים. 
של  החדשה  הפיתוח  מעבודת  משמעותי  חלק 
IBM בגבעתיים.   הענן נעשה במעבדת הפיתוח של 
מתוך התמקדות בהגנת נתונים, הרחבנו את יכולות 
Hyper Protect Crypto Services המובילות בתעשייה 
וכוללות בין היתר יכולות לשמור על מפתחות הצפנה 
משלך - KYOK) keep your own key( - כדי לסייע 

לארגונים לאבטח את הנתונים שלהם במעבר לענן.
 IBM פיתוח אמצעי הבקרה של הפלטפורמה נעשו ע"י
בשיתוף עם Bank of America, שאף הודיע כי יהיה 
הבנק הראשון שישתמש בפלטפורמה. הפרויקט נשען 
על טכנולוגיה וניסיון בשירותים פיננסיים שנצברו הודות 
לקשריה של IBM עם 47 מחברות ה-Fortune 50 ועשרת 
המוסדות הפיננסיים הגדולים בעולם. בנוסף, על מנת 
 Bank of America-ו IBM להבטיח עמידה ברגולציה
נעזרים ב-Promontory, יחידה עסקית של IBM והמובילה 

העולמית בייעוץ לציות רגולטורי בשירותים פיננסיים. 
● ● ●

IBM מביאה בשורה אמיתית בכל הקשור למחשוב ענן, 
בדגש על הצרכים הייחודיים של כל לקוח. בעידן שבו 
השינויים הם מהירים ומשמעותיים, והצרכנים דורשים 
תגובה דיגיטלית מיידית, ניתן להתאים לכל ארגון את 
הדרך הטובה ביותר שתאפשר לו לעבור לענן, ולהיות 

גמיש, רווחי ואפקטיבי יותר עבור הלקוחות שלו. ● אורן עייש הוא מנהל תחום הענן הציבורי ב- IBM ישראל
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הפופולריות של הענן 
הציבורי מתרחבת ומגיעה 

כמעט לכל הסקטורים 
במשק – אך ארגונים נוטים 

להשאיר את היישומים 
הקריטיים, כגון ניהול נתוני 

לקוחות ואבטחת מידע, 
אצלם בבית. פתרון חדש 
של יבמ נותן מענה גם 

למי שנדרש לסטנדרטים 
גבוהים של אבטחה 

ופרטיות / אורן עייש
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הדרך לענן, כחלק מתהליך הטרנספורמציה הדיגיטלית, 
לא פחות חשובה מהמטרה, וארגונים שעברו תהליך 
זה בשנים האחרונות יכולים להעיד על כך. תכנון ואפיון 
לא מדויקים, היערכות לא מספקת בכל שכבות הארגון 
ובחירה בשותף טכנולוגי לא מקצועי ומנוסה מספיק, 
הם חלק מהטעויות שנעשות בתחילת הדרך. לכך יש 
השפעה מכרעת לא רק על מידת הצלחת המהלך 
האסטרטגי של המעבר לעידן הדיגיטלי, אלא גם על 
"חווית המשתמש", כך שהלקוח עלול להגיע לנקודת 

הסיום עם תחושת החמצה.
ארגונים מבינים כיום, כי הדרך המאתגרת להשגת 
מורכבת  אף  נעשתה  הדיגיטלית,  הטרנספורמציה 
יותר בשנים האחרונות, לאור ריבוי ומגוון הטכנולוגיות 
החדשניות. מצד שני, בשוק ה-IT הידוע כרווי חברות 
שירותים ואינטגרציה, בישראל ובעולם, גם בחירת השותף 

הנכון לדרך הפכה לסוגייה קריטית. 
TeraSky Group, ספקית גלובלית של טכנולוגיות מידע 
חדשניות, נולדה לעידן המידע הדיגיטלי. מיכאל בורשטיין, 
מייסד ונשיא החברה, ואופיר אבקסיס, המנכ"ל, הגדירו 
את משימתה המרכזית של החברה כביסוס התשתית 
הדיגיטלית בליבת העסקים, במטרה להפכם לזריזים, 
חדשניים וצומחים בשוק דינאמי ותחרותי, המבוסס על 

כוח המידע.
יצרניות  ומוכרת בשוק ה-IT, בקרב  החברה פועלת 
ולקוחות, כחברה עטורת פרסים, זן שונה בנוף חברות 
שירותי הטכנולוגיה. זאת בזכות המיקוד שלה בעולם 
הדיגיטלי, כאשר מומחיות, מקצועיות ואמינות מתווים 

את דרכה בכל פרויקט, קטן כגדול, בישראל ובעולם.

פרס "שותף השנה הגלובלי" של חברת VMware לשנת 
2020, הוענק לאחרונה ל-TeraSky Group בקטגורית 

הוכרה  החברה  חלוצים.  שותפים 
מוביל  בשימוש  וחלוצה  כחדשנית 
בשוק, בפתרונות VMware בשילוב עם 
 TeraSky .טכנולוגיות-על מהדור הבא
הישראלית  החברה  היא   Group
הראשונה והיחידה מאז ומעולם שזכתה 
בהוקרה זו, לצד חברות גלובליות כמו 

.Deloitte-ו Lenovo, Microsoft
 VMware של  השנה  שותף  פרסי 
משקפים את הערך שמביא השותף, 
לבצע  היכולת  בשירות,  המצוינות 

טרנספורמציה בפלטפורמת הענן, חלוציות, וכן היותו שותף 
גלובלי לחדשנות טכנולוגית. השותפים זכו להכרה על 
תמיכה בצמיחה של עסקי הלקוחות שלהם וסיוע בקבלת 

החזר על ההשקעה, על חדשנות וניסיון בתחום טכנולוגי 
מסוים, וכן בהשארת חותם חיובי על העולם, באמצעות 

.VMware הטכנולוגיות של
שלומי אביב, מנכ"ל VMware ישראל, 
אמר כי "אנו גאים בהישג המקצועי 
המרשים של TeraSky. הפרס משקף 
את המאמצים, המחויבות וההשקעה 
שלהם, בקידום יעדי הטרנספורמציה 
הדיגיטלית של לקוחותינו המשותפים, 
תוך שימוש בטכנולוגיות המתקדמות 
 TeraSky אני בטוח כי .VMware של
לצידם  ולעמוד  להשקיע  תמשיך 
את  לממש  שרוצים  ארגונים  של 
ההזדמנויות שמאפשר עידן המידע הדיגיטלי, ולעשות 
זאת עם שותף אמין ובעל יכולות מקצועיות מהגבוהות 

בשוק העולמי".

 on עם ניסיון נרחב בתכנון, יישום ותמיכה בפתרונות
premise ובפתרונות מבוססי ענן, אוטומטיים לחלוטין, 
הם שעוזרים לארגונים להקים תשתית מודרנית, מוגדרת-

תוכנה, בלתי תלויה ביצרן זה או אחר, אשר עונה במדויק 
לדרישות שלהם. זו ליבת הפעילות שלנו והיא נתפסת 

כהצעת ערך ייחודית בשוק".

כיצד מבססים שותפות אסטרטגית עם היצרניות 
המובילות בעולם?

"הולכים על איכות ומשקיעים רבות בלימוד הטכנולוגיות 
המתקדמות בתעשייה וקבלת ההסמכות ברמה הגבוהה 
ביותר של היצרניות המובילות. אנו גאים להיחשב 
 VMware כאחד השותפים החזקים ביותר של חברת
בעולם, לצד חברות טכנולוגיות בינלאומיות מובילות כמו 
Lenovo, Microsoft ו-Deloitte. הדבר מגובה בפרסים 
 ובאותות הוקרה עולמית בהם אנו זוכים פעם אחר פעם 

)ר' מסגרת(.

מה צריך לבדוק כשבוחרים שותף ומה תמליצו לארגון 
שניגש למשימה מורכבת זו? 

ומימוש הטרנספורמציה  לענן  הנוגע למעבר  "בכל 
בבחירת השותף  להשקיע  אני ממליץ  הדיגיטלית, 
הנכון לפני שיוצאים למסע הזה. יש לבדוק את רמת 
המומחיות וההסמכות המקצועיות שהוא מחזיק, את 
קשריו עם היצרניות המובילות שגם הן צריכות להיות 
בעלות מומחיות מצטברת ומוכחת בתחום, וכמובן לבחון 
את הניסיון הנצבר בפרויקטים דומים. זה יבטיח הגעה 
ליעדים ביעילות, במהירות, וחשוב לא פחות - עם שקט 
נפשי. TeraSky Group עונה על כל זה ועוד – אנחנו 
נשארים שותפים ללקוח, לא מסיימים והולכים. תמיד 

נהיה לרשותו. 
"בפן הטכנולוגי נמליץ לבדוק פרטנית כל סביבה וכל צורך 
בנפרד, כי אין חברה אחת דומה לאחרת ולעיתים נדרש 
לשלב בין סביבות. בתשתיות הפיזיות, נאסף, מתנהל 
ומנותח כיום מידע רב וניתן להעבירו לסביבות נגישות יותר 
לגישה מרחוק. זה לא אומר שתשתיות on-prem ייעלמו, 
אולם יעלה הביקוש להטמעת מערכות אחסון מוגדרות 
 ,)HCI( לפריסת תשתיות היפר-אחודות ,)SDN( תוכנה
משולבות  ואוטומציה  וירטואליזציה  מערכות 
טכנולוגיות ענן, בינה מלאכותית ולמידת מכונה 
(AI ו-ML(. נראה גם יותר מרכזי נתונים מבוססי 
תוכנה )SDDC( והטמעת מודלים של תשתית-
כשירות )IaaS(. היתרונות המרכזיים המתלווים 
לטכנולוגיות אלה הם שמירה על המשכיות עסקית, 
גמישות, חיסכון בעלויות וכן קיצור תהליכים וזמני 
יציאה לשוק, מה שיקנה ללקוח יתרון תחרותי". 

לפי תפיסתכם, אין פתרון אחיד או יחיד בתהליך 
הטרנספורמציה הדיגיטלית?

"בעולם הענן היינו בין הראשונים שדיברו על הצורך 
בהיברידיות, וטענו כי הענן הציבורי לא מתאים 
לכל חברה, לכל טכנולוגיה או לכל פעילות, וגם 
העלויות עשויות לעתים להיות גבוהות מדי. אנו 
סבורים שאין פתרון אחיד לכל הצרכים. יש פעילות 
שמתאימה להעברה מלאה לענן, יש פעילות שנכון 
יותר להשאיר בתשתית הפיזית ויש מקרים שבהם 
Multi Cloud. זו למעשה  עדיף לשלב, בגישת 
תמצית הטרנספורמציה הדיגיטלית – המוכנות 
התשתיתית של הארגון לנהל מידע שנוצר, מעובד 
ומאוחסן בכל מקום, ממחשוב הקצה ועד הענן".

VMware שותף השנה הגלובלי" של"

לבחור בשותף הנכון למסע
 TeraSky Group היא החברה הישראלית היחידה שזכתה אי פעם 

בפרס "שותף השנה הגלובלי" של VMware, בקטגורית שותפים חלוצים
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TeraSky Group היא החברה 
הישראלית היחידה שזכתה אי פעם 
בפרס "שותף השנה הגלובלי" של 

VMware בקטגורית שותפים חלוצים
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מאז  החברה  את  שמוביל  כמי  אבקסיס,  אופיר 
הקמתה, כיצד תסביר את הבולטות והבידול שלכם? 

?TeraSky Group מה הערך המוסף של
"אני מאמין שזה שילוב של שותפות עסקית, מקצוענות 
והון אנושי בעל מומחיות וידע טכנולוגי עמוק. אנו עוזרים 
ללקוח לתכנן וליישם טכנולוגיות מידע חדשות, שיתמכו 
באתגרים העסקיים והטכנולוגיים הקריטיים עמם הוא 
מתמודד. אנו מאפשרים למנהלים לבצע מודרניזציה 
ואינטגרציה של סביבת ה-IT ובכך להאיץ את המעבר 
לענן ואת המיגרציה של התשתית הקיימת לסביבות 
טכנולוגיות חדשות. הגישה האסטרטגית שלנו, בשילוב 

TeraSky Group אופיר אבקסיס, מנכ"ל
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התשתיות שלו, כולל חוות השרתים, ממוקמות בישראל. 
VAULT סרבר של

dna-it.co.il :DNA-IT של VAULT צור קשר - טלפון: 09-7880090 ● לאתר שירותי ענן לעסקים
www.linkedin.com/company/dna-it :DNA-IT לעמוד הלינקדין של 

של  המגמה  מתרחבת  האחרונות  בשנים 
ארגונים  בקרב  בייחוד  ענן,  לפתרונות  מעבר 
בינוניים וגדולים. מנהלי ה-IT בארגונים מבינים 
שהסתמכות על תשתית מקומית יוצרת סרבול 
תפעולי ועלויות מוגברות, בעוד שעם המעבר לענן, 
הארגונים נהנים מיכולת צמיחה עסקית מואצת 

שאינה תלויה בתשתיות המחשוב.
 ,DnA-IT חטיבת הענן של ,VAULT שירותי ענן
מאגדים יכולות טכנולוגיות ייחודיות שמאפשרות 
והתשתיות  היישומים  של  ופשוט  יעיל  ניהול 
כר פורה לצמיחה עסקית  ומהוות  הארגוניות 
מואצת. פלטפורמת שירותי ענן VAULT מספקת 
תשתית בענן ומגוון פתרונות ענן, המותאמים באופן 

אישי לצרכי הלקוח.
"פעלנו בהתאם למגמה בשוק והקמנו פלטפורמת 
שירותי ענן שנותנת מענה מדויק לצרכים של 
הארגון בעידן הענן. הארגונים שהטמענו אצלם 
את שירותי הענן שלנו מעידים שהפתרונות שלנו 

תרמו להאצת הצמיחה העסקית של הארגון", מספר 
DnA-IT, העוסק זה קרוב ל-30  אושרי שרון, מנכ"ל 
 VAULT שנה בתחום מערכות המידע. "הלקוחות של
מרגישים מצד אחד שהמידע העסקי שלהם מוגן ובטוח 
יותר, ומצד שני הם מדווחים על חיסכון כלכלי משמעותי 

לארגון, לצד תהליכי עבודה יעילים יותר".

DnA-IT מבית VAULT שירותי ענן

שירותי ענן VAULT של חברת DnA-IT הם סל שירותים 
מאובטחים המושתתים על ארכיטקטורת מחשוב 

המחשוב  פלטפורמת  מודרנית.  סקלאבילית 
והאחסון המודרנית של VAULT מאפשרת להעביר 
את תשתית המחשוב של הלקוח לענן בקלות 

וביעילות. 
סל השירותים של VAULT כולל מגוון שירותים 
ומודולרי,  גמיש  צריכה  במודל  המסופקים 
המספקים, מעבר לשירותי תשתית מרכזית כשירות 
(IaaS(, גם שירותי גיבוי מרוחק המהווה תחליף 
לקלטות )BaaS(, וכן שירותי אחסון ארוך-טווח 
מחוץ למתקני הארגון, הנותנים מענה להמשכיות 

 .)DRaaS( עסקית לארגון והתאוששות מאסון
מלבד השירותים הבסיסיים הללו, כוללים שירותי 
VAULT גם שירותים ייחודיים כמו תחנות  ענן 
עבודה וירטואליות כשירות )DaaS( וכן מגוון רחב 
של שירותי אבטחת מידע המונגשים כשירותי 

.)SECaaS( בענן
הוא   VAULT של  הבולטים  היתרונות  אחד 

שהתשתיות שלו, לרבות חוות השרתים, ממוקמות 
בישראל. דבר זה מאפשר ביצועים מהירים וטובים יותר 
לעומת עבודה עם שרתים הממוקמים בחו"ל, כמו גם 
התאמה טובה יותר לרגולציה בישראל – מה שרלוונטי 

ללא מעט ארגונים בארץ. 
"נכון ל-2020, אין בישראל נציגות של חברת תשתיות 
ענן בינלאומיות הממוקמות בישראל", מדגיש שרון. 
"הפלטפורמה של VAULT מאפשרת חיבור לכל ספקיות 
האינטרנט הקיימות, ללא תלות בספקית, וכן יש לה 
יכולת לקשר בין כל סניפי העסק, עניין חשוב במיוחד 

עבור רשתות". 
בנוסף לאלה, VAULT מאפשרת לארגונים עבודה עם 
שרתים בעלי כתובות קבועות באמצעות טכנולוגיית הפרדה 
חדשנית, מה שמגביר את רמת האבטחה של המידע.

שירותי גיבוי בענן, המשכיות עסקית
 והתאוששות מאסון

באמצעות VAULT מתבצע גיבוי למערכות המחשוב 
של הלקוחות באופן מרוחק, בהתאם למדיניות הגיבוי 
הארגונית ודרישות הלקוח. לדברי שרון, "אנו משמרים 
את מדיניות הגיבוי הארגונית; מה לגבות, כמה פעמים 
ולאיזה פרק זמן לשמור את המידע. שחזור המידע 
באמצעות הגיבוי מתבצע באופן עצמאי ופשוט על ידי 

הלקוח או בסיוע שלנו, לבחירת הלקוח".

בהתאם לצרכי הלקוח )עד כדי אחת לרבע שעה(. הצילום 
מאפשר לאחזר את המידע אל נקודת הזמן הרצויה, 
ומספק התאוששות מיידית וחזרה לעבודה בכל מקרה 
של תקלה או פריצה למערכת, תוך פחות מארבע שעות. 
כחלק מהשירות, המערכת מאפשרת לבחון תרחישי 
התאוששות באופן קבוע ושומרת על גמישות, בהתאם 

לשינויים הארגוניים בעסק.

סל שירותי סייבר כשירות ענן

VAULT מציעה גם מגוון שירותי סייבר המונגשים כשירות 
ענן, ביניהם הגנה מפני וירוס כופר בענן, לצד מערכת 
ניהול אירועי אבטחת מידע המעניקה ללקוח תמונה 
רחבה של כלל אירועי אבטחת המידע המתרחשים 
בארגון )כגון הוצאת מידע ארגוני מהמערכת, השתלטות 
על עמדות עבודה, פריצות, התחזות למשתמש ועוד(.

מקסימלית  רמה  ללקוח  מבטיחים  אלה  שירותים 
ועדכנית של אבטחת המידע למערכות המחשוב בארגון, 
המסופקים בתשלום חודשי ומבלי שיידרש לרכוש תוכנות 
ייעודיות לאבטחת מידע, שעלותן גבוהה והן דורשות 
כוח אדם מנוסה ומיומן בהטמעה ותפעול של מערכות 

מהסוג הזה. 

מוקד שירות לקוחות אנושי ישראלי

מוקד שירות הלקוחות של שירותי ענן VAULT הוא 
ישראלי ואנושי, דבר המהווה יתרון גדול לחברות 
ישראליות. "בניגוד לעבודה מול ספק ענן גלובלי, מוקד 
שירות הלקוחות שלנו נמצא כאן בישראל ומאפשר 
ללקוחותינו להתנהל בעברית ובזמן אמת, מול נציגים 
ה-IT", מספר שרון. ומקצועיים בתחום   מנוסים 
המוקד מעניק תמיכה בכל שעות היממה, שבעה 
ימים בשבוע. פתרון התקלות מתבצע באמצעות 
חיבור מרחוק ובמידת הצורך מתואמת הגעה של 

טכנאי למשרדי הלקוח.

DnA-IT חברת

חברת DnA-IT היא מהמובילות בישראל במתן פתרונות 
IT פורצי דרך לארגונים וחברות, בתחומי המחשוב המרכזי, 
אבטחת מידע, תקשורת ושירותי הענן. החברה מלווה 
מאות לקוחות במגוון תחומים – הייטק, פיננסים, בטחון, 

תעשייה ועוד. 
DnA-IT מזהה את הטכנולוגיות פורצות הדרך כבר 
בשלבים המוקדמים, תוך יישום פתרונות טכנולוגיים 
של יותר מ-20 חברות ויצרנים מהמובילים בעולם, בין אם 
מדובר באינטגרציה של מוצרי מדף או יישום פתרונות 
Turn-Key כוללים, הנותנים מענה משולב לצרכים 

מורכבים של הארגון.

שירותי הענן 
 - VAULT לארגונים
לניהול יעיל ופשוט 

יותר

העברת תשתית 
המחשוב לענן בקלות, 
גיבוי מרחוק ואבטחת 
מידע מקיפה הם 
רק חלק מהפתרונות 
הכלולים בסל השירותים 
של VAULT, חטיבת 
 DnA-IT הענן של
– שהשרתים שלה 
נמצאים בישראל

ומה לגבי התאוששות מאסון? "שימוש בטכנולוגיית ענן 
מהווה פתרון מצוין למימוש המשכיות עסקית", מציין 
שרון. "מחקרים מראים כי כשליש מהארגונים הבינוניים 
עושים כיום שימוש בפתרונות ענן במסגרת תוכניות 

התאוששות מאסון".
 ,DRaaS ,מציעה התאוששות מאסון כשירות VAULT
שיטה קלה לפריסה מבוססת ענן, בעלויות גמישות 
על פי הצריכה החודשית. לאחר הפריסה הפלטפורמה 
עושה שימוש בטכנולוגיית SnapShot על מנת לתעד 
את תמונת המידע נכון לרגע נתון. מדובר ב"צילום" 
המידע שבמערכות המחשוב בנקודות זמן קבועות, 
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Cloud Time ›12 ‹ נערכים למציאות משתנה

תקופת הקורונה כפתה על ארגונים שינויים מהירים – בחלק מהמקרים, 
הביקוש למוצרים ולשירותים שלהם זינק בין לילה, ובאחרים, הביקוש האט 

 ואף נעצר. המעבר לענן מאפשר לנהל תנודות קיצוניות אלו תוך שמירה 
על אפקטיביות וחיסכון כלכלי / נבחרת מומחי הענן של סלע שירותי ענן

את תשתית המחשוב לא ניתן להוציא לחל"ת
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זינוק בצריכה 
מתוכנןלמעל   

צניחה בצריכה 
 מתחת למתוכנן

כלכליסט המחלקה המסחרית - תוכן שיווקי / יוני 2020

העולם אחרי עידן הקורונה לא יחזור להיות כפי שהיה. 
הקורונה, נכון לעכשיו, עדיין פה - ושינויים לא צפויים 

עשויים ללוות אותנו, לפחות בחודשים הקרובים. 
זמן  תוך  עצמן  להתאים  מחויבות  במשק  החברות 
מינימלי למציאות חדשה. השינויים הם דרמטיים, כמו 
בסביבת העבודה הארגונית, בה מנהלים ועובדים נדרשים 
לנהל ולעבוד מרחוק, הפגישות והשיחות עם העובדים 
 Teams והלקוחות עברו לפלטפורמות טכנולוגיות ושיחות

או Zoom נהפכו אצל כולנו לדבר שבשגרה. 
בנוסף, ישנם שינויים רבים הנוגעים לפעילות העסקית 
של החברה. ראינו שחלק מהתחומים זכו להתעניינות 
מוגברת. לדוגמה, מעבר הצריכה מחנויות פיזיות לשוק 
האונליין ייצר ביקוש לחנויות ווירטואליות, וכתוצאה מכך 
לפתרונות שדורשים התאמה בזמן קצר לScale גדול 
יותר. לעומת זאת, חלק מהלקוחות חוו צניחה חדה 
שהביאה לעצירה כמעט מוחלטת של הפעילות, כדוגמת 
חברות התעופה והתיירות שנדרשו לצמצם את היקף 
הפעילות בצורה משמעותית וחלקן אף הפסיקו אותה 

כמעט כליל בין לילה.
מציאות זאת יצרה אתגרים וצרכים שונים לכל ארגון. 
כמומחים במתן שירותי ענן וכגוף שמלווה מספר לא 
מבוטל של לקוחות במשק, נתבקשנו לסייע בשינויים 
הנדרשים בזמן תגובה מהיר. ניתן לחלק את האתגרים 

שעמדו בפנינו לשלושה סוגים עיקריים: 

מעבר לעבודה מרחוק - צורך במתן תמיכה ומענה 
לעובדי הארגון כתוצאה מהמעבר המהיר לעבודה מרחוק. 

גמישות טכנולוגית – יכולת לבצע התאמה מהירה 
לשינויים הנדרשים כתוצאה מחוסר היציבות במשק. 

יצירתיות עסקית – חשיבה מחוץ לקופסה ומתן פתרונות 
וכלים מסחריים להתמודדות בתקופת משבר. 

תמיכה ומענה לעובדי החברה 
במעבר לעבודה מרחוק

משבר הקורונה יצר אצל ארגונים את הצורך לשנות את 
סביבת העבודה הרגילה ולהתאימה למציאות החדשה. 
בתוך מספר ימים, חלק מהעובדים הוצאו לחל"ת, ואילו 

מחלקות כדוגמת ה-IT והתשתיות מצאו את 
עצמן בעומס גדול, בעקבות המעבר המהיר 
לעבודה מרחוק והצורך בהתאמה מידית למצב. 
ארגונים שיצרו את ההכנה המוקדמת והטמיעו 
 WVD-ו Teams כלים לעבודה מרחוק דוגמת
 Windows Virtual - תחנת עבודה מרחוק(
Desktop( נהנו משקט תעשייתי, שאיפשר 
להם להתמקד בתמיכה בלקוחות והמשך 
הניהול השוטף יחסית ללא זעזועים מיותרים. 
קיימים כלים ופתרונות בהתאם לצורך הארגוני, 
שמומלץ לכל ארגון להטמיע על מנת להיערך 

לגל שני של צורך ממושך בעבודה מרחוק. 

גמישות טכנולוגית והיתרון
בעבודה בענן בתקופת משבר

המעטים שעדיין לא החלו במסע למעבר לענן, 
מצאו עצמם מתמודדים עם אתגרים של גישה 
מרוחקת, תחזוקתיות מאתגרת ומעל הכל, לא 

ניתן להוציא את התשתית לחל"ת. גם אם חלה ירידה 
עצומה בהכנסות, את ההוצאה הזו לא ניתן היה להתאים 
בזמן כה קצר למציאות החדשה. מערכות On-Prem לא 
בנויות להתאמה מהירה לשינויים. ארגונים עסקיים נוהגים 
להצטייד על פי תוכניות עבודה וצפי גדילה, שמתאימים 
לעולם צפוי, אבל ממש לא מתאימים לאירועים מהסוג 

שאנו חווים בחודשים האחרונים.

לעומת זאת, ארגונים שנמצאים בשלבים מתקדמים 
 PaaS ומודרניים של המסע, שבנו מנגנונים מבוססי
 ,Serverless או אפילו Services או Containers עם
קיבלו את יכולות ה-Scale האוטומטיות שמאפיינות 

את השימוש המודרני ביכולות הענן הציבורי. 
בגרף מטה, ניתן לראות דוגמה להשוואה בין צריכה 
מצופה )Predictive Demand( מול עליות תשתיות 
Traditional Scale- שמייצגת גישה של ,On-Prem
Out. בולט לעין כי הגמישות לשינויים היא קטנה ולא 
מהירה מספיק במצב של דרישות חריגות, מה שעלול 
להביא למצב של Denial-of-service, ויוצר מצב בעייתי 
במיוחד כאשר השינויים הם קיצוניים כלפי מטה, ללא 

יכולת להיפטר מהחטוטרת העודפת.

קבוצת סלע רואה בלקוחותיה שותפים לדרך, גם אם 
היא מאתגרת לעתים. אנחנו מאמינים שרק באמצעות 
טכנולוגיה ניתן להתאים כל ארגון למציאות החדשה, ואנו 
כאן כדי להתאים לכם את הפתרון האופטימלי עבורכם.
סלע היא המוסמכת הראשונה באזור MEA )המזרח 

 Azure Expert Managed-התיכון ואפריקה( כ
Service Provider, הסמכה המביאה לידי 
ביטוי את העליונות הטכנולוגית אותה מציגה 
סלע בשלושת העשורים בהם היא קיימת. 

מוזמנים לסרוק את הברקוד ולצפות בסרטון. 
חברת More מבית סלע – מספקת את סל 

פתרונות הענן בסביבות AWS ו-GCP ושותפה בדרגת 
Premier של שתי ספקיות הענן. 

cloudwithmore.com :לאתר החברה
CI/ של סלע מספקת פתרונות DevOps-חטיבת ה

 Azure / ,ובשלושת העננים המובילים On-Prem-ב CD
AWS / GCP, כולל שירות ייחודי שלDevOps, המאפשר 
ניהול מלא או הרחבה ו-Scale לצוותים הקיימים שלכם.

 )Predictive Demand( השוואה בין צריכה מצופה
On-Prem מול עליות תשתיות

כיום, כל ארגון חייב לשאול את עצמו היכן הוא נמצא 
במסע לענן, במיוחד עכשיו, כשהדבר הוודאי ביותר הוא 
חוסר הוודאות. היכולת לשלוט במהירות על ההוצאות 
באופן לינארי מול ההכנסות, נהפכת לצורך קיומי לארגונים 
ואתם, מובילי הדעה בארגון, חייבים ליזום את השיח הזה 
על מנת להיערך ולהגיב לשינויים במהירות האפשרית.

יצירתיות עסקית וחשיבה מחוץ לקופסה

כאשר חברות מסוימות חוו קפיצה משמעותית בהיקף 
הפעילות ונדרשו לספק מענה ולגדול בן לילה, בעוד חברות 
אחרות נדרשו לצמצם את הפעילות העסקית וכתוצאה 
מכך גם לחסוך בהוצאות, נוצרה מציאות מורכבת בה 
כספק וכשותף לדרך של הרבה מאוד מלקוחותינו, נדרשנו 
להתאים מיידית את הפתרון והגמישות הדרושים ללקוח. 
חשיבה מחוץ לקופסה וניתוח משותף עם הלקוח איפשרו 
לנו לספק לו פתרונות בהתאם לצרכיו הייחודיים, כדי 

לאפשר את המשך היציבות והפעילות העסקית.
מספר צעדים שעשינו יחד עם לקוחותינו הם מתן 
 Cost ,הדרכה וסיוע בכלים להיערכות לעבודה מרחוק
Reduction, ניתוח עלויות והתאמה לדרישה העסקית, 

.Online אוטומטיים ומעבר להדרכה Scale פתרונות

ליצירת קשר עם מומחי הענן:
SelaAzure@sela.co.il

נא להכיר: קבוצת סלע
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הענן הוא אחד מסמליה המרכזיים של הטרנספורמציה 
הדיגיטלית. אחד השינויים שהענן מאפשר לארגונים הוא 
שחרור שטחי ה"נדל"ן הארגוני" - אותו שטח רצפה בו 
הותקנו בעבר השרתים ומערכות האחסון של כל ארגון. 
מצד אחר, כל המידע שעבר לענן הביא להקמתם של 
דאטה סנטרים עצומים בגודלם, המארחים ומאחסנים 
כיום את הנתונים של כל אותם ארגונים שהבינו את 

יתרונות הענן הציבורי. 
המסע לענן הפך כבר מזמן למשימה מרכזית של מנהלי 
טכנולוגיות בארגונים בינוניים עד גדולים. אלה, כמו כל 
ארגון בעידן המידע, מייצרים טרה-בייטים של נתונים 
מובנים ובלתי מובנים שצריך לאחסן, לנהל וגם לנתח 
כדי להפיק מהם ערך עסקי. כל זאת תוך הצורך לשמור 

על אבטחה מירבית וכמובן להפחית עלויות.
אינספור שיקולים תפעוליים, עסקיים ופיננסיים הופכים 
את משימת אחסון הדאטה בעידן הדיגיטלי למאתגרת 

מומחי התוכנה וההנדסה של החברה 
בישראל, בהובלתו של דן ענבר, מנכ"ל 
ונשיא חטיבת האחסון העולמית של 
דל טכנולוגיות, מילאו תפקיד מפתח 
בפרויקט, שנוהל במקביל בכמה 

מאתרי הפיתוח של החברה בעולם. זו לא היתה הפעם 
הראשונה עבורם, ובכך הם הוכיחו שוב את חשיבותו 
האסטרטגית של האתר הישראלי לחדשנות הטכנולוגית 

של תאגיד דל טכנולוגיות העולמי.
ההשקה הגלובלית נקבעה כבר לפני חודשים רבים 
לאפריל 2020, כשאף אחד לא דמיין אז מה יחווה העולם 
ועד כמה הטכנולוגיה תשחק תפקיד מרכזי בכל החזיתות 
של המשבר שנוצר. בדל טכנולוגיות, המעבר לעבודה 
מהבית היה מהיר וחלק יחסית. כבר לפני עשור החלה 
החברה לפתח את הקונספט של עבודה מהבית כדי 
לאפשר גמישות ורציפות תפקודית לעובדי החברה. לכן, 

את נחשול הנתונים הזה צריך לאחסן, לאבטח, לנהל 
ולנתח, גם כדי להיות צעד אחד קדימה לפני המתחרים. 
האפשרות לחלץ תובנות עסקיות מהדאטה מתבטאת 
בשירות מותאם יותר, מהיר וקל יותר, ובסופו של דבר 
מאפשרת חוויית רכישה טובה יותר ללקוח של הארגון.

 x7 מהירות

את כל הטוב הזה מאפשרת כעת PowerStore המפגינה 
מהירות של פי שבעה ביחס למערכות אחסון קודמות של 
החברה ולמערכות הקיימות בשוק, ומאפשרת לארגונים 
להאיץ את קבלת ההחלטות, את הגישה לנתונים ואת 
ביצועי היישומים שלהם. זמני התגובה קצרים פי שלושה 
לעומת מערכי האחסון הקודמים של החברה ומכיוון 
שהמערכת אימצה לגמרי את הקונטיינרים, יש לה גם 

יכולות מודולריות. 
אז איך בונים מערכת אחסון חדשנית בעידן הדיגיטלי? 
הסוד הגלוי של אתר הפיתוח בישראל הוא השילוב של 
האנשים הטובים ביותר, סביבה אג'ילית ותומכת, וכמובן 
הרוח היזמית המבטיחה חשיבה חדשנית מחוץ לקופסה. 
דל טכנולוגיות ידועה כחברה שמשקיעה משאבים רבים 
בפיתוח ומעודדת את אנשי הטכנולוגיה שלה לחשוב 
קדימה כל הזמן. לא בכדי, כמות הפטנטים המוגשים 
מדי שנה על ידי עובדי החברה בישראל שוברת שיאים. 
שוק אחסון הנתונים העולמי צומח במהירות עקב הגידול 
האקספוננציאלי בכמויות המידע הדיגיטלי, מה שמוביל 
לביקוש גובר לפתרונות אחסון מתקדמים. הנתונים 
שנוצרים בכל רגע מגיעים מכל מקום - אפליקציות מובייל, 
התוכן ומדיה שמועלים לרשתות החברתיות, רישומים של 
עסקאות מקוונות וגם ממסדי נתונים שנמצאים בענן. 

דֶל טכנולוגיות מספקת את התשתית הנחוצה לארגונים 
לבנות את העתיד הדיגיטלי שלהם, ולהגן על הנכס 
החשוב להם ביותר - המידע. לחברה פורטפוליו טכנולוגי 
מקיף וחדשני, החל ממוצרי קצה בתחום המחשוב 
האישי והעסקי, דרך מוצרי ליבה בתחומי תשתית אחודה, 
שרתים, אחסון ואבטחת מידע, וכלה בטכנולוגיות ענן, 

הכל תחת קורת גג אחת.
עבור לקוחות בישראל קיים עוד יתרון ענק – קיומו של 
מרכז פיתוח אסטרטגי שגם יודע לדבר עם הלקוח עוד 

בשלבי בטא, כדי לזהות צרכים ולבצע התאמות.
מערכת האחסון החדשה PowerStore פוסעת אל תוך 
המהפכה התעשייתית הרביעית, וצפויה לשנות את כללי 
המשחק. בעולם דיגיטלי ומקושר כל העת, ארגון שיתאים 
את עצמו ויאמץ בזריזות טכנולוגיות מתקדמות, ישרוד 

ואף ייצא מחוזק יותר. 
הטכנולוגיה היא ללא ספק המפתח המרכזי להתאוששות 
כלכלית בתקופות משבר וגם גורם מניע מרכזי בתקופות 

הצמיחה שעוד לפנינו.

PowerStore - מערכת האחסון 
המתקדמת של דל טכנולוגיות

לסביבת הענן יש יתרונות רבים, אולם רוב לא על הענן לבדו
הארגונים עדיין מאחסנים לפחות חלק 

מהדאטה בתשתית הפיזית שלהם – ונראה 
 PowerStore כי כך זה יישאר. מערכת
של דל מאפשרת שילוב קל ונוח מתמיד 

בין הענן לתשתית הפיזית / עומר שיר

במיוחד. הענן הפרטי והציבורי לא תמיד יכולים לספק 
את המענה המושלם, מה גם שיש צורך לטפל בנוסף 
בנתונים שנאגרים בענן. כך יוצא שבפועל, רוב הארגונים 
עדיין מאחסנים את מרבית הדאטה אצלם בבית, בתשתית 

הפיזית ולא רק בענן.
ההכרה במורכבות הסוגייה של עבודה מלאה בענן 
הניבה גישה היברידית לאחסון, המשלבת ענן )ציבורי 
או פרטי( ותשתית פיזית. יחד עם זאת, מרבית מערכות 
האחסון הקיימות כיום בשוק פותחו לפני כעשור, ולמרות 
השדרוגים הן לא מאפשרות עבודה בסביבה דיגיטלית 

מלאה כמו שמאפשר מודל הענן.

אחד הפרויקטים הטכנולוגיים השאפתניים
ביותר בתעשייה

דֶלּ טכנולוגיות, המשקיעה מדי שנה מיליארדי דולרים 
במחקר ופיתוח, זיהתה את הצורך של השוק במערכת 
אחסון מודרנית וחדשה לחלוטין, שפותחה בעידן הדיגיטלי 
ולכן מאפשרת להגיע ליעד הנכסף של הטרנספורמציה 
הדיגיטלית בפשטות ובקלות. בתום אחד הפרויקטים 
הטכנולוגיים השאפתניים ביותר שראתה התעשייה, 

 .PowerStore שחררה החברה לשוק את מערכת

עמידה ביעדי הגעה לשוק שנקבעו למערכת האחסון 
החדשה היתה אמנם משימה מאתגרת, אך לא בלתי-

אפשרית. 

פיתוח מאפס

PowerStore נולדה אל תוך העידן הדיגיטלי, ופותחה 
מאפס עם ארכיטקטורה גמישה ומהירה כדי לשלב 
אוטומציה חכמה מבוססת AI עם טכנולוגיות הדור הבא. 
היא תומכת בעומסי העבודה בצורה דינמית, וכאמור, 
נושאת בחובה את ההבטחה לנטרל את המכשולים 

שארגונים חווים בדרך לשינוי דיגיטלי מלא. 
עידן הטרנספורמציה הדיגיטלית מחייב חדשנות טכנולוגית 
כבר ברמת התשתיות. הסתמכות מוחלטת על ענן אינה 
אפשרית עדיין, ונראה שלעולם נזדקק למערכות אחסון 

פיזיות שיוכלו להתנהל בסביבה דיגיטלית.
השוק מבין ומיישר קו עם תובנה זו, היום יותר מתמיד. 
תאגידים, חברות עסקיות וממשלות, משקיעים משאבים 
רבים בהקמת תשתיות IT שיתמכו בדרישה הגוברת 
לשירותים מקוונים ווירטואליים. זה תקף לכל המגזרים 
כמעט ולכל סוגי העסקים - מקמעונאות, דרך בנקאות 

ועד בידור ומרכזי כושר. 

פי
מצ

רי 
ש

ם: 
לו

צי

הוכיחו שוב את חשיבותו האסטרטגית לחדשנות. 
מרכז הפיתוח של דל טכנולוגיות
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"שידור חי באינטרנט צריך לספק את רוחב הפס המדויק ובאיכות 
המותאמת לכל אביזר שונה, לנהל פרסומות ממוקדות בלייב עבור קהלים 

TechTime שונים, וכל זה בזמני השהייה מינימליים" / אתר

וודאפון בונה טלוויזיה בענן באמצעות סינמדיה

ספקית התקשורת הבינלאומית וודאפון מקימה 
תשתית של שידורי טלוויזיה בענן אשר תתבסס על 
והאבטחה של חברת סינמדיה  הווידאו  טכנולוגיית 
הירושלמית. סינמדיה דיווחה שהיא חתמה על הסכם רב-

שנתי עם וודאפון, שבמסגרתו היא תספק את פלטפורמת 
infinite, וכן פתרונות אבטחה ושירותי  הווידאו שלה, 
אינטגרציה שיאפשרו לוודאפון להקים את פלטפורמת 

הטלוויזיה בענן. 
לדברי סמנכ"ל בכיר להנדסה בסינמדיה, ד"ר צבי גרסטל, 
מדובר באחד הפרויקטים החשובים של החברה, לאור 
ההיערכות של תעשיית הטלוויזיה לעידן שירותי השידור 
המקוונים )Streaming(. לדבריו, הטכנולוגיה של החברה 
מאפשרת לגשר בין הטכנולוגיות המסורתיות של כבלים 

ולוויינים לבין היכולות האינטרנטיות. 
כל אדם יכול לשדר היום וידאו באינטרנט. מדוע יש 

צורך בטכנולוגיה מיוחדת לחברות השידור?
גרסטל: "הדרישה לבצע שידור וידאו בזמן אמת למאסות 
גדולות של אנשים, היא בעיה מורכבת. אפילו נטפליקס 

לא מבצעת שידורים חיים )Live Streaming(. בשידור 
חי אתה צריך לספק את רוחב הפס המדויק ובאיכות 
המותאמת לכל אביזר שונה, לנהל פרסומות ממוקדות 
השהייה  בזמני  זה  וכל  שונים,  קהלים  עבור  בלייב 
מינימליים. אתה לא רוצה לראות את השער במשחק 
כדורגל רק אחרי שאתה שומע את השכנים מריעים לו.
"לכן, השידור המקוון זקוק לטכנולוגיה שונה מאשר 
טכנולוגיית VOD. אנחנו יודעים ללמוד על הרגלים של 
הצופים ומתוך זה לטייב את המערכת, למשל לדעת 
היכן לעשות קאשינג וכדומה. המערכות שלנו עובדות 
ביותר מענן אחד, ובעקרון אנחנו אוניברסליים. יש גם 
צרכים נוספים של חברות השידור, כמו הגנה חזקה בפני 
התקפות פיראטיות על התוכן המשודר, וייצור חוויית 
צפייה אופטימלית. אנחנו גם מספקים טכנולוגיות ותכנוני 
ייחוס של אבזרי אבטחה, יחידות השידור וההפקה של 
תוכן ועוד. בשנתיים האחרונות שילבנו את כל המרכיבים 
האלה כדי לספק פתרון מלא המאפשר לחברות לפעול 

גם בעולם השידור וגם בעולם הסטרימינג". 

לאן הולך עולם הטלוויזיה?
"להערכתי הוא מתפתח בשלושה כיוונים מרכזיים: 
היברידיות, סגמנטיזציה ופרסום ממוקד. שחקני השידור 
הגדולים לא יכולים לזרוק את המערכות שיש להם כיום 
ולהתחיל בהקמת תשתית חדשה לגמרי. לכן הם ינסו 
לפעול בשני העולמות: להמשיך לשדר בלוויין ובכבלים, 

אבל גם להיכנס לתחום השידור המקוון באינטרנט.
"כעת אנחנו רואים התפתחות בצורך בגופים חדשים, 
אגרגטורים, המספקים שירותי טלוויזיה בסטרימינג 
הכוללים תכנים ממספר ספקים שונים. הלקוח רוצה 
להגיע אל התוכן מאתר אחד ובאמצעות ממשק אחד. 
אני משער שהשחקנים הנוכחיים, כלומר חברות הכבלים 
וספקי התקשורת, יהיו האגרגטורים של שירותי הטלוויזיה. 

כיום אנחנו מאוד עסוקים באספקת חוויית אגרגציה.
"הפרסומת בטלוויזיה תעבור שינוי מהותי ותתחיל לספק 
פרסום ממוקד. השידור באינטרנט הוא דו-כיווני ולא רק 
חד-כיווני כמו בלוויין ובכבלים. אתה יודע מי הצופה, 
היכן הוא נמצא ובאיזה מכשיר הוא משתמש, ולכן נוכל 
להתאים פרסומות לכל צופה. בנוסף, יש צורך בהתמודדות 
עם בעיית האבטחה. הפיראטיות בסטרימינג תהיה בעיה 

מרכזית", מסכם ד"ר גרסטל. 
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המעבר בין עולמות אינו זר ליעל טרויכין, מנהלת 
הפעילות של טרנד מיקרו )Trend Micro( בארץ, 
עלייה מקנדה  גם עשתה  זה  שבדרך לתפקידה 
לישראל. הרושם הראשוני של טרויכין היה קשור 
 IT-ליחסים החמים ומלאי האמון בתוך קהילת ה
בארץ. "זה היה באמת מעניין, לראות שכולם כאן 
מכירים את כולם", היא אומרת. "לוקח זמן רב לבנות 

אמון ובישראל אנחנו כבר שם". 
מרכז טרנד מיקרו בארץ, הכולל גוף מכירות ושיווק 
בשילוב עם צוותים טכניים לרבות מומחי ענן ייעודיים, 
הוא רק זרוע אחת של חברת הסייבר בשוק העולמי. 
מאז נוסדה ב-1988, המובילה העולמית הזו מציעה 
פלטפורמת הגנה מקושרת ואפקטיבית. אין פלא 
ששמה מוכר גם למשתמשים ביתיים שנזקקו אי 
פעם להגנה מפני דואר זבל ונוזקות למיניהן, וגם 

לארגונים עסקיים, ביטחוניים וממשלתיים. 
בסיס החברה נמצא בטוקיו שביפן אך כיום יש בה מעל 
7,000 עובדים ביותר מ-30 מדינות, רובם חוקרי סייבר, 
אנשי פיתוח, מומחי Vulnerabilities ומהנדסי תמיכה. 
 ,R&D-14% מהכנסות החברה מושקעים חזרה ב

שיעור גבוה יותר מחברות אחרות בתחום.
איך תתארי את היתרון היחסי של טרנד מיקרו? 

היא, שאנחנו  "החוזקה העיקרית שלנו  טרויכין: 
מספקים פתרונות לכל סוגי המערכות ולכל הדורות 
הטכנולוגיים, כאשר הענן הוא חלק מרכזי אך לא 
יחיד. לקוחות רבים שלנו, כולל ארגונים ביטחוניים, 
פיננסיים ומשרדי ממשלה, עדיין משתמשים בדאטה 

סנטרים, במערכות Legacy, רצפות ייצור, SCADA ועוד, 
ואנחנו תומכים בזה באופן מלא. 

"כמובן, בעולם החדש, ארגונים צועדים לענן, ויש לנו 
פלטפורמה הוליסטית שמגנה על הארגון בכל שלב 
בתהליך. אפשר לומר שאנחנו מסייעים ללקוחות ותיקים 
להמציא את עצמם מחדש מבחינת אבטחה עם דגש על 
רגולציות להן הם נדרשים. מעבר מלא לענן יכול לקחת 
5-10 שנים. מההיכרות המעמיקה שלנו עם לקוחות 
מכל שכבות השוק, ארגונים גדולים לא עוברים לענן בן 
לילה, זה תהליך ארוך, לרוב המעבר לא מתבצע במאה 
אחוז אלא בצורה היברידית, והלקוחות ממשיכים לתחזק 
מספר סביבות שונות - שילוב של On-Prem וגם ענן. 
במפגש היומיומי שלנו עם מקבלי ההחלטות בארגונים, 
ההבנה היא שרק פתרון הוליסטי וגמיש מאבטח את 

תקופת המעבר ולאחריה.
"בין בסיסי החוזק שלנו נמצאת ללא ספק פלטפורמת 
ה-Cloud One, שמגינה כיום על מעל ל- 35% מהשרתים 
בסביבות הענן, המאפשרת לארגונים לאבטח את המידע 
שלהם ושל הלקוחות שלהם בכל מקום ובכל ענן ציבורי 

או פרטי בצורה פשוטה לניהול." 
מבחינה זו, הגלובליות והגודל של החברה מהווים 

יתרון.

"בהחלט. כחברה עולמית גדולה יש לנו שותפויות חזקות 
עם אמזון, מיקרוסופט ועוד ענקיות תוכנה, כולל גוגל – 
 Google Cloud Technology Partner-בסוף 2019 הוכרנו כ
of the Year. בגלל השותפויות ההדוקות האלה אנחנו 
יודעים הכל על השירותים שענקיות התוכנה מספקות, 

ויכולים לתמוך בהם באבטחה מלאה ברמה יציבה. 
"יתרון נוסף הוא שיש לנו זרוע מו"פ ענקית, עם חוקרים 
בכל העולם, שפועלים מסביב לשעון בניטור עקבי של 
איומי רשת גלובליים, בניתוח מושכל שלהם ובאספקת 
מענה מיידי. המילה 'מיידי' קריטית כאן, כיוון שכאשר 
מתגלה חשיפה להאקרים או איומי סייבר ממקור לא 
ידוע, ברגע שמתגלה חולשת אבטחה באיזשהו מקום 
 Virtual Patch בעולם, ארגונים המוגנים על ידנו מקבלים
באופן אוטומטי. נכון להיום אנחנו אחראים לגילוי של 
מעל ל-52% מחולשות האבטחה שפורסמו בעולם בזכות 
 .Zero Day גוף ייעודי שלנו המתמקד בהגנת ,ZDI-ה
הוודאות הזו מאוד עוזרת ללקוחות שלנו להמשיך לשמור 

על רציפות עסקית ללא הפרעה". 
מה האתגרים העומדים בפני חברת אבטחת ענן 

בשנים הקרובות?
"לגבי הענן – נראה שבתוך 5-10 שנים רוב המערכות 
המקומיות יעברו בהדרגה לענן. יש עדיין תעשיות כמו 

הממשלה והבנקים, שמפעילות שורה של יישומים 
קריטיים בשרתים פיזיים אצלם, ואנו תומכים בזה כמובן, 
אך גם שם הרוב יעבור לתצורה היברידית כזאת או אחרת. 
לשם כך יש כמובן צורך בעבודה רבה על תאימות, ועל 
תקשורת מאובטחת. אנחנו גם רואים שינוי סוחף בשנה 
האחרונה, שבמסגרתו ארגונים רבים עוברים לעבוד 
מהבית. גם זה צורך עסקי שדורש פתרונות אבטחה 

רלוונטיים לצמצום הסיכון הנלווה. 
"יש לנו פתרונות לכולם, בין אם הם מתחילים בתחום 
או מתקדמים, אנחנו מבינים את החששות, ואנחנו 
ממנפים את יכולות הטכנולוגיה הקיימות של הלקוח 
כדי לספק לו מענה מלא. ישנה גם תמיכה בידי 
National Security Agency-NSA בארה"ב שנועדה 
למנוע חשיפה להתקפות על הענן. ובעצם הגישה 
הטכנולוגית שלנו היא לתת הגנת סייבר המתפתחת 
בהתמדה ומתאימה את עצמה לכל סוג איום, בין אם 

הוא מוכר או חדש."
"עניין נוסף הוא שעם הזמן, החברות הופכות חכמות 
יותר מבחינה טכנולוגית", מציינת טרויכין, "אבל עם 
זאת, גם ההאקרים נעשים חכמים יותר. ואנחנו מוצאים 
בכל פעם דרכים חדשות לחסום אותם. התקנת 
מערכת שלנו כוללת אפשרות להגן על רשת מפני 
Zero Day, וכן אינטגרציה של כל מערכות  איומי 
האבטחה במטרה לאפשר שיתוף מידע אוטומטי 

בין כל רכיבי ההגנה".
אפרופו משברים, איך חווים הלקוחות של טרנד 

מיקרו את תקופת הקורונה?
"שמענו מלקוחות שעברה עליהם תקופה לא קלה. 
פתאום כולם עברו לעבודה מהבית והיה צורך בשליפה 
זריזה של נתונים, באבטחה מוגברת של התקשורת 
ועוד. במקביל, תקציבי הארגונים לא גדלו ועדיין היו 
צריכים לספק את צרכי האבטחה שלהם. הבנו את 
הקושי שלהם וסיפקנו תמיכה מלאה כדי שיקבלו 
את ההגנה שהם צריכים. אבל זה לא מסתיים כאן – 
העברנו במשך התקופה הזו הרבה מאוד הכשרות אונליין, 
בוובינארים וכדומה, במטרה לאפשר ללקוחות להבין 

שאנחנו כאן, בצוותים מלאים". 
● ● ●

המרכז של טרנד מיקרו בישראל נמצא בגדילה מתמדת, 
בחודשים  שנוספו  בכירים  צוות  אנשי  ארבעה  עם 
האחרונים ועם רשימה הולכת ומתארכת של לקוחות 
החל מסטארט-אפים בתחילת הדרך ועד ארגוני הביטחון 
הגדולים בישראל, בשילוב עם גופי האינטגרציה המובילים 
בישראל שמיישמים ומתקינים את פתרונות האבטחה 
שלה. "אנחנו לא סתם בוחרים להמשיך לגדול", מגלה 
טרויכין, "הביקוש גדול אפילו כעת, וזה כנראה מפני 
שאנחנו לא נותנים פתרון נקודתי בלבד, אלא מענה 

מערכתי כולל. 
"במקביל, דווקא בתקופה הזו, של צמצומים בתקציבים 
ובאנשי צוות IT ואבטחת מידע, לקוחות שואפים להוריד 
את מספר יצרני האבטחה שהם עובדים אתו לטובת 
הוזלת עלויות רישוי ומורכבות אינטגרציה – וכחברה 
שמציעה פתרונות טכנולוגיים מגוונים המקיפים את 
הארגון עם תמיכה בשלל הפלטפורמות, יש לנו כאן 

יתרון מובנה".

יעל טרויכין, מנהלת הפעילות של טרנד מיקרו בישראל

הניסיון של טרנד מיקרו מאפשר לה לספק פלטפורמת אבטחה מתקדמת 
בענן, ובאותה עת לתת מענה גם לאבטחת מערכות Legacy בסביבות 
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 החברות שלכם 
מלאות בתוכן משובח! 

השאלות הן: 
 מה המסר שאתם 

רוצים להעביר?

מה תרצו להשיג באמצעותו?

מיהו קהל היעד?

 באיזו שפה ובאיזו 
פלטפורמה צריך לדבר אליו?

איך עושים את זה נכון?

 אנחנו בפפריקה – חברה למוצרי תוכן – 
 נשמח לחשוב אתכם על כל השאלות הללו 

 ועוד כמה, ולהציע לכם את אסטרטגיית התוכן 
הנכונה ביותר עבורכם. 

נשמח לשמוע מכם!
info@paprikap.com או 052-3232130

Spicy Marketing Relations


